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مدیر اقتصادی و توسعه 
سرمایه گذاری ایمیدرو 
جایزه sea استیل پرایس

 را دریافت کرد

رییسهیئتعاملایمیدرو:

7 میلیون تن ظرفیت
 تولید فولاد امسال به 

بهره برداری میرسد
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سعیدبزرگی،مدیرعاملصبافولادخلیجفارسخبرداد:

صبا فولاد خلیج فارس 
در آستانه ثبت رکورد کم نظیر

 3 هزار میلیارد تومان سود

مدیرعاملگروهملیفولاددرجلسهصنعتگران
خوزستانبارییسقوهقضاییهمطرحکرد:

لزوم حمایت دستگاه قضا
 برای رفع موانع تولید
 در صنعت فولاد استان

فعالشدنکنسرسیومفولادخراسان
درپهنهمعدنیسنگان

تفاهم نامه تسریع در عملیات 
اجرایی ساخت کارخانه

 2.5 میلیون تنی کنسانتره
 در شرق کشور

مدیرکل بنیاد حفظ و نشر آثار 
دفاع مقدس از مدیرعامل فولاد 

اکسین خوزستان تقدیر کرد

مدیرعاملشرکتآهنوفولادارفعخبرداد:

ارتقاء ظرفیت تولید واحد احیاء 

مستقیم از ۸۰۰ هزار تن به ۱.2 میلیون تن

گامبلندشرکتفولادخوزستاندرعملبهشعارسال؛

در سال تولید، پشتیبانی ها 
و مانع زدایی ها با دستور امین ابراهیمی 

مدیرعامل، شرکت های تابعه فولاد خوزستان 
ملزم به جذب نیروهای بومی شدند
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نشریه خبری تحلیلی

      به گزارش جهان فولاد ، مهندس ناصر تقی زاده مدیر عامل چادرملو در هشــتمین کنفرانس بین المللی اســتیل پرایس با اشاره به ضرورت 
سرمایه گذاری در امر اکتشاف که اولویت اول تو سعه این صنعت است پیشنهاد داد تا کنسرسیومی مشترک از واحدهای بزرگ معدنی و صنعت 

فولاد تشکیل شود تا در این زمینه حرکتی جدی و موثر صورت پذیرد....      

لزوم تشکیل کنسرسیومی مشترک
 از واحدهای بزرگ معدنی و فولادی
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ابراهیممتینسیرت
سال 1400 برای فولادسازان نه حال و هوای 
که  سالی  پربار.  تابستانی  نه  و  داشت  بهاری 
که  جایی  در  درست  اردیبهشت،  اواسط  در 
برنامه ریزی ها برای تولید سال تدوین شده بود 
و همه چیز  متناسب با شعار سال برای تولید 
مستمر  آماده بود، به یکباره محدودیت های برق 
از در ساعات اوج تولید اعمال شد و بهار را به 
خزانی ماتم بار مبدل کرد. حلقه  محدودیت ها 
آنچنان در روزهای بعد تنگ تر و تنگ تر شد که 
در اواسط تیرماه اجازهی تولید حتی یک تن 
فولاد هم داده نشد. از فولادی ها اصرار و از وزارت 
نیرو انکار. پایان شهریورماه، آخرین روزی بود 
که فولادی ها با محدودیت های فراگیر مصرف 
برق مواجه بودند. برآورد اولیه از دست رفتن 
شده ی  برنامه ریزی  تولید  درصد   30 حداقل 
تولید فولادسازان بود. پیامد این کاهش نه تنها 
در سود و فروش کارخانه جات فولادی بود، بلکه 
به تدریج در بازار نهایی هم اثرش را نشان داد. 
خاموشی های برق باعث از دست رفتن حداقل 
۸۲ روز کامل تولید صنعت فولاد از ابتدای سال 
جاری شده که زیان مستقیم ناشی از این توقف 
تولید برای اقتصاد ملی بالغ بر ۶ میلیارد دلار 
است و 300 هزار شغل مستقیم و غیرمستقیم 
است. در  یا محدود شده  نابود  به  طور کامل 
ادامه به دلایل اعمال محدودیت های برقی و 
پیشنهاداتی برای جلوگیری از تکرار و جبران 
بخشی از زیان تولیدکنندگان فولاد، با محوریت 

شرکت فولاد خوزستان پرداخته می شود.  
صنعت برق یکی از صنایع زیرساختی کشور 
است که چالش های پیش روی آن حداقل در 
یک سال گذشته پررنگ تر شده و سایر صنایع، 
کسب وکارها و نیز مصرف کنندگان خانگی را 
تحت تأثیر خود قرار داده است. قطعی برق به  
دلیل مشکل تأمین سوخت نیروگاه ها از سال 
گذشته آغاز و پس از آن نیز با شروع فصل گرما 
در سال جاری، مسأله کمبود عرضه برق بیش 
نرخ رشد  گرفتن  پیشی  آشکار شد.  پیش  از 
تقاضای برق از نرخ رشد عرضه آن و از طرف 
دیگر نیاز به زمان زیاد و لزوم سرمایه گذاری 
فراوان برای توسعه ظرفیت های تولید، انتقال 
و توزیع از جمله مسائلی هستند که موجبات 
کمبود برق و بروز خاموشی را فراهم می کنند. 

دیماند مصرفی برق فولاد خوزستان ۶50 مگا 
وات است

این دیماند با توجه به تولید سالانه 3 میلیون 
هشتصد هزار تن شمش فولادی در نظر گرفته 

شده است
فولاد خوزستان علاوه بر کارخانه های احیاء و 
گندله سازی)آهن سازی( دارای شش کوره تولید 

شمش فولادی است.
در چند سال اخیر با توجه به افزایش مصرف 
مصرف  اوج  ساعات  در  تابستان،  در  برق 
کنترل  دلیل  به   )1۸:00 الی  )ساعت:1۲:00 
مصرف برق و جلوگیری از خاموشی های شهری 
به شرکت فولاد خوزستان محدودیت های برقی 
اعمال می شد. متوسط این محدودیت کاهش 
در  بود.  مصرف  اوج  هنگام  در  درصدی   ۲0
فصل  به  برق  محدودیت های  اخیر  سال  سه 

از  به طوریکه محدودیت ها  بهار کشیده شد، 
اردیبهشت  ماه آغاز شد. البته در فصل زمستان 
و با توجه به محدودیت گازی به نیروگاه ها، در 
چند سال اخیر در مقاطعی محدودیت برقی به 

زمستان هم کشیده شد.
پیک مصرف برق کشور هر سال نسبت به سال قبل 
ده درصد افزایش دارد. پیک مصرف سال گذشته 
کشور 5۸ هزار مگا وات بود که امسال)1400( تا به 

امروز به ۶۶ هزار مگا وات رسیده است.
اوایل  از  محدودیت های برق فولاد خوزستان، 
اردیبهشت ماه و با متوسط کاهش 30 درصدی 
دیماند یعنی 450 مگا وات )با توجه به دیماند 
۶50 مگاواتی فولاد خوزستان( آغاز شد و در 
هم  دیماند  درصد   50 به  شرایطی  در  ادامه 
رسید. محدودیت ها تا جایی پیش رفت که از 
تاریخ 15 تیرماه و به دنبال ابلاغ وزارت نیرو به 
شرکت برق منطقه ای خوزستان محدودیت برق 
فولاد خوزستان ابتدا به ده درصد دیماند و در 
نهایت به بیست درصد دیماند رسانده شد. این 
شرایط یعنی از مدار خارج شدن کامل کوره های 
شرکت فولاد خوزستان. البته این موضوع برای 
صنایع کل کشور در نظر گرفته شد. علت این 
اعلام  شهری  خاموشی های  از  جلوگیری  کار 
شد. این شرایط در حدود ده روز ادامه داشت. 
با توجه به پیگیری های شده، محدودیت های 

برقی تا پایان شهریورماه ادامه دارد.
برقی  محدودیت های  شروع  ابتدای  از 
)اردیبهشت ماه(  تا پایان شهریورماه شرکت 
فولاد خوزستان نسبت به تولید مشابه در سال 
گذشته بیش  از 500 هزار تنُ تولید شمش خود 

را از دست داده است.
یکی از اثرات منفی کاهش تولید صنایع مانند 
فولاد و سیمان، افزایش سرسام آور قیمت این 
دو محصول استراتژیک است به طوریکه قیمت 
هزار  پاکتی 70  به  اخیر  روزهای  در  سیمان 
تومان رسیده است و قیمت فولاد و نوردی بیش 
از 50 درصد رشد قیمت را تجربه کرده است. 
پیامد چنین شرایطی، تعطیلی ساختمان سازی 
و در نهایت افزایش چندباره ی قیمت ساخت 
نسبت  نباید  میان  این  در  البته  است.  و ساز 
صادرات  و  بین المللی  بازار  رفتن  از دست  به 
محصولات فولادی غافل بود. در شرایطی که 
جایگزین  فولاد  صادرات  اخیر،  سال  چند  در 
مناسبی برای صادرات نفت بوده، و بیشترین 
داده  اختصاص  به خود  را  ارزی کشور  درآمد 
یا  و  حذف  به  می تواند  تولید،  کاهش  است، 
کم رنگ شدن فولاد ایران در بازارهای جهانی شود.

محدودیت های برقی در طرحی به نام »طرح 
ذخیره ی عملیاتی«  محاسبه شده و مبلغی از 
البته  برق صنایع بخشیده می شود که  قبض 

جبران تولید از دست رفته نمی شود.
برق  محدودیت های  دلایل  مهم ترین  از  یکی 
صنایع کمبود تولید برق کشور است. بطوریکه 
با در نظر گرفتن تولید 54 هزار مگاواتی برق و 
مصرف متوسط ۶۶ هزار مگاواتی، عملا 1۲ هزار 
مگاوات کمبود تولید برق در کشور وجود دارد.

در این شرایط گرمای زودرس و مصرف غیرمجاز 
مزارع ماینر هم مزید علت شد. برای جبران 
است.  مصرف  کاهش  راه  تنها  تولید،  کمبود 

اوایل شروع خاموشی ها، در کنار محدودیت های 
برق صنایع، به مناطق شهری به صورت نوبه ای 
خاموشی های چند ساعته داده می شد. با توجه 
به ورود به فصل گرما و اعتراض شهروندان، با 
امنیت،  تایید شورای  و  تصمیم هئیت دولت 
عمده  ی خاموشی ها به صنایع و به ویژه صنعت 

فولاد و سیمان داده شد.
افزایش دمای ۲ درجه ای دما نسبت به سال گذشته 
۲400 مگاواتی، و در نظر گرفتن مشترکین جدید 
به میزان ۲000 مگاوات، میزان افزایشی است که 
برای سال جاری پیش بینی می شد. اما در این 
میان 3000 مگاوات رشد مجهول بود که افکار را 
به سمت مزارع رمزاررها معطوف می کنند. مزارعی 
که به دلیل غیر مجاز و نامشخص بودن، نه تنها 
هزینه ای پرداخت نمی کنند، بلکه شبکه کشور را 

نیز متاثر می کنند. 
نکته ی قابل توجه در این میان این است که، 
با  برق  مصرف  رشد  پیشرفته  کشورهای  در 
به  است.  همسو  اقتصادی  شاخص های  رشد 
عبارتی دیگر رشد مصرف برق با تولید ناخاص 
میزان رشد  این  و  دراد  ارتباط مستقیم  ملی 
اقتصادی  مختلف  حوزه های  توسعه  دلیل  به 
مانند صنعت است. اما در کشورمان با وجود 
افت شاخص های اقتصادی، بازهم شاهد رشد 
مصرف برق هستیم. تحریم ها، رعایت نشدن 
اصلاح الکوی مصرف به ویژه در مصارف خانگی 
دلایلی  کرونا  ویروس  ماندگاری   و  شیوع  و 
هستند که رشد اقتصادی کشورمان به سمت 

منفی شدن سوق داده است.

عمده دلایل اعمال محدودیت های برقی 
صنایع در سال 1400:

از  اعم  کشور  نیروگاه های  اسمی  ظرفیت 
حرارتی، برق آبی، اتمی و تجدید پذیر در حدود 
75 هزار مگاوات است که در حدود 57 هزار 

مگاوات توان تولیدی دارند
رشد ۲.۲ درصدی مجموع ظرفیت کشور در 
سال 99) در سال 99 مجموع ظرفیت کشور 
۸5 هزار و 313 مگاوات بود که نسبت به سال 

9۸ رشدی معادل ۲.۲ درصد داشت.(
ظرفیت ثابت نیروگاه ها در چند سال اخیر)نرخ 
رشد ظرفیت نیروگاهی کشور از سال ۸9 تا 99 
نزولی بوده است و از ۸.۸ درصد در سال ۸9 به 

۲.۲ درصد در سال 99 کاهش یافت(
انجام نشدن تعمیرات سالانه و به روز رسانی 

فن آوری نیروگاه
با  متناسب  نیروگاه های جدید  نشدن  احداث 
رشد مصرف )با توجه به بهره برداری از طرح های 

مختلف صنعتی(
افزایش بار مصرفی خانگی، خشکسالی، صفر 
شدن برق تولیدی سدها ) کاهش ارتفاع آب 
پشت سدها(. برای مثال در سال های گذشته 
عباس پور  شهید   ،3 کارون  سدهای  نیروگاه 
به کمک شبکه  اوج مصرف  و دز در ساعات 
برق آمده و باعث تعادل میان تولید و مصرف 
می شد. امسال تقریبا برق مصرفی نیروگاه های 
سد با توجه به نبود آب به صفر رسیده است. و 
از همه مهم تر گرمای زودرس که باعث افزایش 

تصاعدی برق شهری شد.

 طبق برآورد وزارت نیرو، به ازای هر  یک درجه 
گرم تر شدن هوا، به طور میانگین 1۲00 مگا 

وات به مصرف برق اضافه می شود.
در کنار موارد یاد شده، تشدید تحریم ها و خروج 

شرکت های خارجی هم مزید بر علت شد.
رشد 5 درصدی تقاضای برق در کشور

روند تقاضا در دهه گذشته با پنج درصد رشد 
همراه بوده است، در حالی که روند رشد ظرفیت 
تولید برق کشور در ده سال گذشته به طور 
سه  آن  رشد  متوسط  و  بوده  نزولی  متوسط 
درصد بوده است.این تفاوت نرخ رشد منجر به 
شکاف عرضه و تقاضا می شود که در نتیجه آن 
حجم عرضه برق از حجم تقاضای برق جا می 

ماند و منجر به خاموشی می شود.
سهم  درصد   31.9 تولیدی  برق  میزان  از  
سهم  درصد   ۶۶.7 و  برق آبی  نیروگاه های 
بوده  ترکیبی  سیکل  و  حرارتی  نیروگاه های 
است. نیروگاه های تولید پراکنده نیز 1.4 درصد 
از میزان برق تولیدی را به خود اختصاص دادند.

 تلفات در شبکه برق کشور بالاست و در حدود 
اعلام می شود که حدود 3 درصد  14 درصد 
آن در بخش انتقال و حدود 11 درصد آن در 

بخش توزیع 
روند سرمایه گذاری در صنعت برق  نزولی بوده 
است و از ۶.5 میلیارد دلار در سال ۸7 به 0.۶3 

میلیارد دلار در سال 99 رسید
سالانه ۲ میلیارد دلار برای نوسازی تجهیزات 

برقی نیاز است
سالانه ۲ میلیارد دلار برای توسعه و توازن در 

مصرف و تولید نیاز است
90 درصد برق تولیدی ایران از طریق نیروگاه های 
حرارتی که با سوخت مازوت ) آلاینده ترین سوخت 
فسیلی( تامین می شود با توجه به خشکسالی های 
اخیری تنها 30 درصد تولید برق کشور از طریق 
نیروگاه برق آبی تامین می شود، که همین مقدار 

هم در سال جاری تامین نشد.

پیشنهادات تامین انرژی برق:
اگر دولت بخواهد در چهارچوب رشد اهداف 
برنامه ششم و متناسب با ظرفیت رشد اقتصادی 
مورد انتظار در اسناد بالادستی کشور، تولید برق 
کشور را افزایش دهد، باید سالانه حدود چهار 
هزار و 700 مگاوات به ظرفیت تولید برق کشور 
افزوده شود و در سال 1404 به ظرفیت نامی 

حدود 109 هزار مگاوات دست پیدا کند.
پیش بینی بار در برنامه های کوتاه مدت )3 تا 5 

ساله( و بلند مدت ) 7 تا 10 ساله(
احداث نیروگاه اختصاصی برای صنایع پرمصرف 

مانند فولاد
ایجاد بازار برق و تضمین تامین برق از سوی 

تامین کنندگان
اصلاح الگوی مصرف و الزام صنایع و کشاورزی 

به کسب ایزو های انرژی
الزام مصارف خانگی به رعایت الگوی مصرف

انرژی  مانند  نو  انرژی های  سمت  به  حرکت 
خورشیدی. اقلیم کشورمان به گونه ای است که 
با سرمایه گذاری در استفاده از انرژی خورشیدی، 
به راحتی بخشی از تولید برق از این طرق انجام 
می شود. در کشور ما حدود 300 روز هوا آفتابی 
است و می توان از ظرفیت خورشید برای تولید 

انرژی استفاده کرد.
جذب سرمایه گذار بخش خصوصی با تضمین 
بازدهی و اطمینان دهی کامل به سرمایه گذار در 

مورد بازگشت اصل سرمایه و سودآوری
اصلاح سوخت نیروگاه های گازی و حرارتی به 
سیکل ترکیبی _ احیاء نیروگاه ههای قدیمی و 

به روزرسانی تجهیزات
توسعه نیروگاه های تجدید پذیر

توسعه فناوری هسته ای و بدنبال آن نیروگاه های 
هسته ای

پیشنهادات جبران تولید از دست رفته که 
از سوی انجمن تولیدکنندگان فولاد کشور 

مطرح شده است: 
از  فولاد  تولیدکنندگان  نمودن  معاف   -1
محدودیت های احتمالی مصرف گاز در فصول 
پاییز و زمستان با توجه به کسری پیش بینی 
شده در بخش تولید گاز طبیعی برای دوره های 

پاییز و زمستان
۲- هماهنگی با بانک های عامل کشور و صندوق 
توسعه ملی در جهت امهال بازپرداخت اصل و 

سود تسهیلات بانکی حداقل به مدت ۶ ماه
3- هماهنگی با سازمان امور مالیاتی در جهت 
امهال پرداخت اقساط مالیاتی حداقل به مدت ۶ 
ماه و تسریع در پرداخت یا استرداد مابه التفاوت 

مالیات بر ارزش افزوده
4- بخشودگی جرایم برخی شرکتهای فولادی 
به  مربوط  حکومتی  تعزیرات  سازمان  توسط 
پرونده سال های گذشته و بالاخص موارد مربوط 
به عرضه اجباری در بورس کالا که به دلیل 
صدور بخشنامه های مورد مناقشه و مبهم در 
سال های گذشته بیش از 100 شرکت فولادی 
فاقد سابقه تعزیراتی قبلی را درگیر نموده است.

5- هماهنگی با شرکت توانیر در امهال پرداخت 
به  حداقل  فولادی  های  شرکت  برق  قبوض 
مدت ۶ ماه و پرداخت حق دیماند عدم تامین 
برق به صورت فوری جهت جبران بخشی از 

هزینه های حقوق کارگری
۶- امهال سایر دیون دولتی تولیدکنندگان فولاد 

که در بالا ذکر نشده حداقل به مدت ۶ ماه

کاهش تولید فولاد 
در نتیجه بحران 

جهانی انرژی
افزایش جهانی قیمت سوخت بر تولید فولاد 
در سراسر دنیا تاثیر گذاشته و آن را تا 144.4 

میلیون تن پایین آورده است.

به گزارش جهان فولاد، انجمن جهانی فولاد 
در  سپتامبر  ماه  در  فولاد  تولید  کرد  اعلام 
کاهش  تن  میلیون   144٫4 تا  دنیا  سراسر 
پی  در  پی  کاهش  چهارمین  که  یافته است 
ماهانه را نشان می دهد.تولیدکنندگان فولاد 
افزایش  سنگین  بار  زیر  جهان  سراسر  در 
مثال،  برای  گرفته اند.  قرار  انرژی  هزینه 
به  میلادی  ماه جاری  اوایل  در  روی  قیمت 
رسید.  گذشته  سال   14 طی  رقم  بالاترین 
روی،  بلژیکی  تولیدکننده  نیراستار،  شرکت 
اعلام کرد تولید خود را در پاسخ به افزایش 

هزینه انرژی کاهش خواهد داد.
تولید فولاد در ماه سپتامبر نسبت به 154٫4 
است.  کاهش یافته  آن  قبل از  ماه  تن  میلیون 
دراین بین، تولید فولاد ۸٫9 درصد هم نسبت به 
در  فولاد  آمده است.تولید  پایین  سال گذشته 
تن  میلیون   73٫۸ تا  سپتامبر  ماه  در  چین 
کاهش یافته است. این رقم در ماه اوت برابر با 

۸3٫۲ میلیون تن بود.
انجمن آهن و فولاد چین با بررسی عملکرد 
جاری  سال  سوم  سه ماهه  در  بخش  این 
میلادی اعلام کرد:» صنعت فولاد فعالانه به 

تغییرات تقاضا در داخل و خارج پاسخ داده 
و تمام تلاش خود را برای غلبه بر مشکلاتی 
سوخت  و  اولیه  مواد  قیمت  افزایش  مانند 
از  حفاظت  برای  فشار  افزایش  همچنین  و 
محیط زیست کرده است. عملکرد این صنعت 
در  خارجی  و  داخلی  تقاضای  تامین  برای 
نه ماهه اول سال موفقیت آمیز بوده است، البته 
پیچیده  فضای  مانند  بسیاری  چالش های 
افزایش  و  هزینه ها  کاهش  مشکلات  و  بازار 

کارآمدی وجود دارد«.
در  فولاد  بزرگ  تولیدکننده  دومین  هند 

بحران  بحبوحه  در  تن  میلیون   9٫5 دنیا 
داشته است  تولید  کشور  در  زغال سنگ 
نشان  را  سالانه  افزایش  درصد   7٫۲ که 
اما تولید فولاد هند نسبت به 9٫9  می دهد 
میلیون تن تولید شده در ماه اوت کاهش 

یافته است.
در این بین تولید فولاد ژاپن به ۸٫1 میلیون 
سالانه  افزایش  درصد   ۲5٫۶ که  رسیده  تن 
میلیون   1۲٫7 هم  اروپا  داشته است.اتحادیه 
تن فولاد تولید کرده است، یعنی 15٫۶ درصد 

بیشتر از سال گذشته میلادی.
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به گزارش جهان فولاد ، این روزها خبرهای 
خوبی مبنی بر افزایش تولید و سود آوری 
از شرکت صبا فولاد خلیج فارس به گوش 
می رسد و همین موضوع باعث شد تا به 
سراغ سعید بزرگی مدیرعامل این شرکت 
برویم تا در رابطه با آخرین اخبار و اتفاقات 
این شرکت با وی گفت و گو داشته باشیم 
. در ادامه مشروح این گفت و گو آمده است :

بیش از یک سال و نیم از حضور شما 
در مجموعه صبا فولاد می گذرد، در 
این مدت چه دست آوردهایی برای 
این شرکت داشته اید و آیا از عملکرد 

خود در این مدت رضایت دارید؟
با عرض سلام و ادب و احترام، خوشحالم 
از اینکه درحضور شما هستم و گزارشی 
صبا  شرکت  در  مدت  این  عملکرد  از 
فولاد خلیج فارس را خدمت شما و همه 
صندوق  ارزشمند  و  عزیز  سهامداران 

بازنشستگی کشوری عرضه می کنم. 
در ابتدا لازم است بر یک نکته تاکید نمایم 
که آنچه در صبا فولاد خلیج فارس اتفاق 
افتاده حاصل تلاش جمعی از بهترین های 
صنعت این کشور بوده است. برای آنکه 
دقیق  شکل  به  را  سیستم  یک  بتوانیم 
مورد ارزیابی قرار دهیم باید ابتدا تصویری 
از شرایط اولیه داشته باشیم تا بدانیم که 
از کجا شروع کرده ایم و اکنون در کجا 

ایستاده ایم. 

*افزایش 18 برابری دپو گندله نسبت 
به روز اول 

در زمان شروع به کار تیم جدید ، پلنت 
تن  هزار   1۲ با  و  خاموش  وضعیت  در 
انجام  ارزی  تعهدات  گندله،  موجودی 
سپاری  برون  مرکزی،  بانک  در  نشده 
سازمان،  اصلی  های  فعالیت  از  بخشی 
با  تعمیرات  نگهداری  واحد  وجود  بدون 
داشت.  قرار   ، شده  تنظیم  فرایندهای 
هماهنگی  عدم  وجود  با  پرسنل  حقوق 
ماه  هر  دوم  هفته  در  معمولاً  مبالغ  در 
پرداخت می گردید و برای شات دان در 
کارخانه پاداش پرداخت می شد و به تبع 
آن سازمان به متوقف بودن پلنت عادت 
کرده بود. وضعیت موجودی انبار قطعات 
بسیار  اطلاعات  و  ضعیف  بسیار  یدکی 
محدودی از قطعات یدکی مورد نیاز وجود 
داشت. بخشی از آب مصرفی کارخانه با 
تانکر تامین می شد و به طور متوسط 4۲ 
هزار تن تولید ماهیانه صورت می پذیرفت. 
با داشتن انبار های متعدد و بدون سیستم 
کنترل موجودی سرنوشت نامعلومی برای 
وجود  کالاها  از  برخی  و  یدکی  قطعات 
داشت و در تمام سیستم حتی یک نفر 
مسلط به دانش تولید به روش میدرکس 

حضور کامل نداشت. 
چارت سازمانی مدونی در اختیار نداشتیم 
تعریف  شرکت  سازمانی  ساختار  از  و 

درستی در دست نبود. این ها تنها بخشی 
از شرایط شرکت در زمان حضور تیم فعلی 
در کارخانه بود و اکنون  پس از گذشت 
17 ماه کارخانه در شرایط متفاوتی قرار 
دارد، با دپو بیش از ۲۲0 هزار تن گندله 
مناسب،  بسیار  ارزی  ریالی  موجودی  و 
تعهدات ارزی در سامانه بانک مرکزی از 
درصد  مثبت 1۸9  به  درصد  منفی ۲7 
رسیده است و موفق شدیم در این مدت 
نزدیک به ۲00 میلیون دلار ارز آوری برای 
کشور داشته باشیم. این در شرایطی است 
که تمامی ارز حاصل از صادرات به کشور 
قرار  نیما  سامانه  اختیار  در  و  شده  وارد 

گرفته است. 

*منظم شدن پرداخت حقوق پرسنل 
و کارگران در اول هر ماه 

پرداخت حقوق در اولین روز هر ماه و با 
پیاده سازی طرح طبقه بندی مشاغل در 
حال انجام است. پاداش تولید جایگزین 
و  سازمانی  چارت  و  شد  توقفات  پاداش 
ساختار سازمانی شرکت با مشاوره دانشگاه 
تهران ایجاد و به روز رسانی گردید. یکی 
حوزه  در  فنی  های  تیم  ترین  قوی  از 
تولید ) به روش میدرکس ( در ایران، در 
شرکت حضور پیدا کردند و ضمن انجام 
امور به تربیت تعداد بسیاری از نیروهای 
برنامه  از  توقفات خارج  پرداختند.  بومی 
زمان  بعضاً  و  رسید  ممکن  حداقل  به 
توقفات برنامه ریزی شده، تا یک پنجم 
کاهش یافت. واحد نگهداری و تعمیرات 
و بسیاری واحدهای دیگر ایجاد گردید و 
برخی از عملیات های نگهداری تعمیرات 
با رکوردهای قابل ثبت در کشور به انجام 
رسید. وضعیت انبار ها ساماندهی گردید. 
تمامی  برای  کاملی  های  دستورالعمل 
سیستم  و  گردید  ایجاد  انبار  عملیات 
کنترل موجودی پیاده سازی شد. تامین 
آب از طریق خطوط لوله به انجام رسید 
و با کاهش بیش از ۲0 میلیون دلار نیاز 
ارزی، بخش بزرگی از نیازهای شرکت از 
طریق بومی سازی و در داخل کشور تهیه 

و تامین گردید.

*کسب رتبه اول شرکت صبا فولاد 
خلیج فارس در وزارت کار و صندوق 

بازنشستگی
 مجموعه این فعالیت ها باعث شد شرکت 
صبا فولاد خلیج فارس که در رتبه بندی 
بازنشستگی کشوری  شرکتهای صندوق 
یکی از ۲0 شرکت اول به حساب می آمد 
هم اکنون یکی از دو شرکت اول صندوق 
بازنشستگی کشوری باشد. ثبت نزدیک 
به ۲0 رکورد در حوزه تولید باعث شد، 
فروردین طلایی صبا فولاد خلیج فارس 
با ثبت 7 رکورد تولید در یک ماه جشن 
گرفته شود. میزان تولید از متوسطه 4۲ 
هزار تن در ماه به بیش از 90 هزار تن 

رسید و سود شرکت از 110 میلیارد تومان 
در شش ماهه اول سال مالی 99 به بیش 
از 1.۲00 میلیارد تومان افزایش یافت. در 
حقیقت بودجه از منفی 7۲ درصد انحراف 
به مثبت 50 درصد رسید. فروش هایی 
که به صورت ریالی انجام می پذیرفت و 
جای  می گرفت،  صادرات  مجوز  سپس 
خود را به مزایده های فروش کاملا شفاف 
و با حضور همه خریداران داد و محدوده 
خریداران از چند نفر به چند ده نفر رسید. 
فروش کارمزدی متوقف گردید و تمامی 
توان تولیدی شرکت در اختیار مواد اولیه 
خریداری شده خود شرکت قرار گرفت. 
رشد صادرات به میزان ۲۲3 درصد، باعث 
شد که در سال گذشته شرکت صبا فولاد 
خلیج فارس به عنوان پیشرو ترین شرکت 
در حوزه صادرات فولاد در کشور شناخته 

شود. 

*ایجاد فرصت برابر برای همه تامین 
کنندگان 

های  شرکت  اولیه  مواد  خرید  حوزه  در 
تولیدی و بازرگانی از کمتر از 5 شرکت 
به بیش از 30 شرکت رسیدند و فرصت 
همکاری با مجموعه صبا فولاد برای همه 
تامین کنندگان کشور باز شد. با همه این 
تمهیدات موفق شدیم به طور متوسط در 
خرید مواد اولیه یکی از بهترین عملکردها 
را در کشور داشته باشیم و در حوزه فروش 

نیز همچنین.

اگر نشود این رکورد ها را در صنعت 
نظیر  نظیر خواند قطعا کم  بی  فولاد 
است، دلیل اصلی اینکه به این رکوردها 

دست یافتید را در چه میدانید؟
ضمن تشکر از حسن ظن شما، آنچه در 
صبا فولاد به دست آمده حاصل همدلی، 
سخت کوشی، صداقت، پاکدستی و احترام 
به حقوق صاحبان سهام بوده است و در 
کنار آن میتوان به حضور دانایی و تخصص 
در واحدهای مختلف سازمان اشاره نمود. 
علاوه بر افزایش کمی و کیفی تولید به 
میزان چشمگیر و قابل ملاحظه، استفاده 
خرید  در  بازرگانی  روشهای  بهترین  از 
و فروش باعث شد تا شرکت صبا فولاد 
های  شرکت  دیگر  با  مقایسه  در  بتواند 
تولیدی در کشور مواد اولیه خود را با پایین 
ترین قیمت و در زمان مناسب خریداری 
نماید و کالای تولیدی خود را به بالاترین 
نرخ و بهترین شرایط و در زمان درست 
به فروش برساند. در برخی موارد قیمت 
فروش محصولات صبا فولاد از محصول 
مشابه خود در ایتالیا نیز بیشتر بود و اکنون 
با توجه به کاهش شدید قیمت ها در بازار 
جهانی شاید رکورد قیمت فروش بریکت 

در دنیا در اختیار صبا فولاد باشد. 

*افزایش شفافیت حداکثری و دست 
یابی به سود دهی بیشتر

در حوزه خرید تلاش شد تا با تنوع بخشی 
و تکثر تامین کنندگان، ضمن پایداری و 
شفافیت بیشتر در تامین مواد اولیه، نرخ 
های رقابتی به دست آمده و فشار مالی 
کمتری نیز بر روی شرکت قرار گیرد و 
کنندگان  تامین  برای همه  برابر  فرصت 
گردد.  فراهم  شرکت  در  حضور  برای 
نداشتن  اختیار  در  از  همواره  صبافولاد 
است.  برده  می  رنج  گردش  در  سرمایه 
در حوزه فروش نیز همانند حوزه خرید 
ایجاد شفافیت حداکثری و باز نمودن درب 
صنعت  فعالان  همه  ورود  برای  شرکت 
برای صبا  نرخ ها  بهترین  باعث گردیده 

فولاد استحصال گردد. صداقت، پاکدستی، 
تخصص و دانش موجود در این مجموعه 
سوددهی  افزایش  روند  گردیده  باعث 
شرکت در مقایسه با دیگر تولید کنندگان 
فولاد در کشور که از شرایط مشابه با صبا 
فولاد برخوردار بودند افزایش چشمگیری 

داشته باشد.
انجام شده در بدنه  با توجه به تغییرات 
مدیریتی کشور و حضور جناب آقای دکتر 
اسکندری در صندوق بازنشستگی آیا این 
آیا  و  کنید  می  قلمداد  مثبت  را  حضور 
امسال هم باید در انتظار اخبار خوب از 

صبا فولاد باشیم.
در زمینه شنیدن اخبار خوب از شرکت 
صبا فولاد خلیج فارس قطعا انتظار شما 
بی پاسخ نخواهد بود. در مورد جناب آقای 
دکتر اسکندری که به تازگی در مجموعه 
بازنشستگی کشوری مسئولیت  صندوق 
خطیر اداره این مجموعه بزرگ را پذیرفتند 
باید به عرض برسانم، چون اینجانب افتخار 
همکاری با ایشان در گذشته را نداشته ام 
و مدت کوتاهی است که در خدمت ایشان 
در مجموعه صندوق بازنشستگی کشوری 
هستم  نمی توانم به طور دقیق پاسخگوی 
دکتر  آقای  جناب  اما  باشم.  شما  سوال 
در  که  متعددی  جلسات  در  اسکندری 
همین زمان کوتاه با هیئت مدیره و مدیران 
صبافولاد داشتند، نشان دادند که ضمن 
تسلط و آشنایی با تولید، شناخت کاملی از 
حوزه بنگاه داری و الزامات آن دارند. ضمن 
آشنایی و شناخت مکفی از اعداد و ارقام، 
حافظه خوبی در به یادسپاری دارند. توجه 
و قدردانی از عملکرد مدیران شرکت در 
جلسات حضوری انرژی لازم را به مجموعه 
تزریق نموده و باعث گردید تلاش مدیران 

صبا فولاد دو چندان گردد. 

*دست یابی به 3 هزار میلیارد تومان 
سود در سال مالی

اما در خصوص خبر خوب از صبا فولاد 
باید به عرض برسانم، پس از دستیابی به 
موفقیت های فراوان در سال مالی قبلی، 
جناب آقای دکتر افتخاری ریاست قبلی 
افزایش  کشوری،  بازنشستگی  صندوق 
بودجه  برای  را  درصدی   ۲۶0 از  بیش 
داشتند که  اعمال  فولاد  1400 در صبا 
در ابتدا با اعتراض بسیاری مواجه گردید. 
زیرا به طور معمول شرکت ها پس از یک 
رشد سریع، مدتی نیاز به دوره تثبیت به 
منظور ایجاد آمادگی برای انجام رشدهای 
بعدی دارند. امروز که گزارش عملکرد نه 
ماهه شرکت استحصال گردید و بر اساس 
فروش های انجام گرفته که در سه ماهی 
پایانی سال در سیستم مالی ثبت خواهد 
به  را  توجهی  قابل  مژده  میتوانم  شد، 
سهامداران معزز شرکت صبا فولاد خلیج 
فارس داشته باشم. بر اساس عملکرد 9 
ماهه و فروش های انجام شده پیش بینی 
می شود امسال صبا فولاد بتوانند تا پایان 
آذر ماه با رشد ۲.4 برابری نسبت به سال 
قبل ) در مقایسه با بودجه سال گذشته با 
رشدی معادل 3.7 برابر ( انشاالله به سود 
نزدیک به 3 هزار میلیارد تومانی دست 

خواهد یافت.
آنچه به دست آمده حاصل تلاش جمعی 
است که بیانیه گام دوم انقلاب را به جد 
و به صورت عملی سرلوحه قرار دادند تا 
زیبا  ای  جمله  میتوانیم  ما  دهند  نشان 
برای سخنرانی در مجالس وضع و خطابه 
نیست، بلکه عملیاتی است از جنس تولید، 
بازرگانی، سودآوری، پاکدستی، نوگرایی، 

جوانگرایی، شفافیت و روشمندی.
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سعیدبزرگی،مدیرعاملصبافولادخلیجفارسخبرداد:

صبا فولاد خلیج فارس در آستانه ثبت رکورد کم نظیر 3 هزار میلیارد تومان سود
خبر

 ایمیدرو راه دسترسی به معادن خاش 
را احداث میکند

زیربناهای  ایجاد  طرح  مجری   ، فولاد  جهان  گزارش  به 
عملیات  آغاز  از  معدنی  مناطق  و  بزرگ  معادن  در  لازم 
احداث راه دسترسی به ۲۶ واحد معدنی شهرستان خاش 

)سیستان و بلوچستان( خبر داد.
داریوش دیودیده با بیان این مطلب افزود: مسیر فوق با سرمایه 

گذاری ۲۸ میلیارد تومانی ایمیدرو احداث می شود.
وی خاطر نشان کرد: این راه دسترسی در یکی از مناطق 

محروم استان سیستان و بلوچستان واقع شده است.
و  بزرگ  معادن  در  لازم  زیربناهای  ایجاد  طرح  مجری 
مناطق معدنی با اشاره به میزان اشتغالزایی این طرح، گفت: 
اشتغالزایی دوران ساخت راه دسترسی به واحدهای معدنی 

خاش، به ۶00 نفر می رسد.

فولاد خراسان هشتمین آزمون 
استخدامی خود را برگزار می کند

آزمون  هشتمین  برگزاری  با  خراسان«  فولاد  »مجتمع 
استخدامی خود از بدو تاسیس تا کنون، آذرماه امسال اقدام به 
جذب 1۶7 نفر نیروی انسانی از میان جوانان مستعد و جویای 

کار نیشابوری خواهد کرد.
فولاد  مجتمع  مدیرعامل  فولاد-  جهان  گزارش  به 
با بیان این که جذب نیروی انسانی در فولاد  خراسان، 
شایسته  و  عدالت  طرفی،  بی  اصول  اساس  بر  خراسان 
گیرد،  می  صورت  آزمون  برگزاری  طریق  از  و  گزینی 
مجتمع   »1400 سال  استخدامی  »آزمون  افزود: 
لیسانس  و  دیپلم  فوق  دیپلم،  تحصیلی  مقاطع  در 
برنامه ریزی شده و ظرف یک ماه آینده برگزار می شود.

استخدامی  آزمون  هشتمین  در  افزود:  غفوری  کسری 
همه  در  نیاز  مورد  نیروهای  بار  نخستین  برای  شرکت، 
از  لیسانس صرفاً  و  دیپلم  فوق  دیپلم،  تحصیلی  مقاطع 
و  فیروزه  نیشابور،  های  بومی شهرستان  داوطلبان  بین 
برای  که  این  بیان  با  انتخاب خواهند شد.وی  زبر خان 
نیز  ها  خانم  استخدامی شرکت  آزمون  در  بار  نخستین 
کنند،  آزمون شرکت  در  ها  رشته  برخی  در  توانند  می 
در  کارشناسی  مقطع  در  محترم  بانوان  کرد:  تشریح 
رشته های تربیت بدنی، مکانیک، کامپیوتر، حسابداری 
ضمن  شد،  خواهند  گرفته  کار  به  بازرگانی  مدیریت  و 
آن که امسال تمامی مراحل جذب، اعم از آزمون های 

کتبی، شفاهی و مصاحبه در نیشابور برگزار می شود.
جذب  در  سالاری  شایسته  اهمیت  به  اشاره  با  غفوری 
فولاد  :مجتمع  گفت  شرکت،  این  برای  انسانی  نیروی 
جوانان  »جذب  اولویت  سالاری«،  »شایسته  خراسان، 
ایجاد  نیز  و  »بی طرفی«  یکسان،  شرایط  در  بومی« 
به  را  داوطلبان  برای  عادلانه«  رقابت  و  برابر  »فرصت 
مسوولیت های  با  راستا  هم  و  ویژه  راهبردی   عنوان 

اجتماعی خود می داند.
فریدون صبوریان، معاون منابع انسانی و امور اجتماعی 
http:// سامانه  در  نام  ثبت  که  این  بیان  با  شرکت 

و  پرونده  اخذ شماره  و   ksteel.iran-azmoon.ir
انجام می شود،  ماه  آبان   ۲4 تا   4 از  اطلاعات  ویرایش 
زمان برگزاری آزمون را 11 یا 1۲ آذر ماه اعلام کرد و 
افزود: پذیرش نهایی و تشکیل پروندi در 30 بهمن سال 
جاری اعلام شده و از پذیرفته شدگان نهایی دعوت به 

کار خواهد شد.
علاقه مندان می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر از شرایط 
به روزنامه های کثیرالانتشار »خراسان«،  آزمون  شرکت در 
»دنیای اقتصاد« و »اطلاعات« روز سه شنبه تاریخ 4 آبان ماه 

1400 و نیز نشریات محلی نیشابور مراجعه کنند.

3 ماهنامه / آبان  ماه 1400/ سال اول / شماره 6

Www.jahanfooladnews.ir jahanefoolad@gmail.com  :ایمیل



به گزارش جهان فولاد، دکتر نادر جعفر 
ریاست  به  مقدم  خیر  ضمن  یوسفی 
محترم قوه قضائیه و تشکر از حمایت ها و 
پشتیبانی های سهامدار و نهادها و سازمان 

های ملی و استانی بیان داشتند:
درصد   ۶0 از  بیش  اینکه  به  عنایت  با 
کشور  نوردی  واحدهای  اسمی  ظرفیت 
بلااستفاده بوده و این واحدها جهت رفع 
بین  بازارهای  در  حضور  و  تولید  موانع 
المللی به حمایت همه جانبه سازمانها و 
نهادهای دولتی نیاز دارند. ضمنا شرکت 
گروه ملی نیز از این امر مستثنی نبوده و 
جهت ارتقاء و رونق تولید و فروش خود به 

حمایتهایی به شرح زیر نیاز دارد:
بانک  مضاعف  و  ویژه  حمایت  ضرورت 
وزارت  و  سهامدار  عنوان  به  ایران  ملی 
صمت، جهت تهیه سرمایه در گردش و 
تامین مواد اولیه متناسب با ظرفیت تولید 

اقتصادی شرکت گروه ملی
توسط  سپام  کد  صدور  محدودیت  رفع 
اعتبارات  ایران جهت اخذ  بانک مرکزی 

اسنادی و ضمانت نامه بانکی
توقف اقدامات اجرایی توسط دستگاههای 
قضایی، تعزیرات حکومتی، سازمان امور 

مالیاتی، تامین اجتماعی و گمرک جهت 
اخذ کارت بازرگانی.

رفع توقیف و عدم مزایده املاک شرکت 
سالهای  قضایی  های  پرونده  بواسطه 

گذشته.
مطرح نمودن مسائل و مشکلات جمعی از 
تولیدکنندگان و صنعتگران خوزستان در 

دیدار با رئیس قوه قضاییه
حجت الاسلام  فولاد  جهان  گزارش  به 
قوه  رئیس  اژه ای  محسنی  والمسلمین 
قضاییه صبح امروز پنجشنبه ششم آبان 
در سومین سفر استانی خود به همراه یک 

وارد  قضایی  عالی رتبه  مقامات  از  هیئت 
استان خوزستان شد.

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای 
در طی این جلسه اظهار نمود : وظیفه 
داریم مشکلات خوزستان را به عنوان یک 
و  نه یک موضوع محلی  و  موضوع ملی 
استانی نگاه کنیم ، امروز همه مدیران عالی 
دستگاه قضا با حضور در شهرستان های 
میدانی  بررسی  به  خوزستان  استان 
گزارش های  در  شده  مطرح  موضوعات 

ارائه شده پیش از سفر خواهند پرداخت.
بلوکه پول ها و املاک واحد های تولیدی، 

بدهی های بانکی، مسایل مربوط به تامین 
نقدینگی، توسعه و افزایش ظرفیت و … 
از جمله مسایل مطرح شده از سوی تولید 

کنندگان خوزستانی در این دیدار بود.
بازار های  در  حضور  برای  اندیشی  چاره 
مربوط  مسایل  حل  گذاری،  سرمایه 
کارت های  تولیدی،  واحد های  رکود  به 
خواسته های  دیگر  از  و…  بازرگانی 
واحد های تولیدی و شرکت های بزرگ و 
بود که در حضور  کوچک در خوزستان 

محسنی اژه ای مطرح شد.
صنعتگران،  دیدار  این  در  همچنین 
تولیدی  شرکت های  و  تولیدکنندگان 
خوزستان، مشکلات واحد های خود را با 
دستگاه های اجرایی از جمله سازمان امور 
مالیاتی، تامین اجتماعی مطرح کردند و 
خواستار رسیدگی و پیگیری پرونده های 

خود در محاکم قضایی شدند.
شایان ذکر است دکتر نادر جعفر یوسفی 
مدیرعامل و نایب رییس هیات مدیره گروه 
ملی صنعتی فولاد ایران نیز در این جلسه 
با بیان مشکلات و معضلات تولیدی این 
مجموعه خواستار رسیدگی و رفع موانع 
تولید برای شکوفایی دوباره گروه ملی شد.

و  جذب  در  گزینی  بومی   ابلاغ  پی  در 
اکنون  رو،  پیش  آزمون  در  استخدام 
فولاد  شرکت  مدیرعامل  دستور  به 
شعار  تحقق  راستای  در  و  خوزستان 
سال، شرکت های تابعه فولاد خوزستان 

هم ملزم به جذب نیروهای بومی شدند.
امین   ، فولاد  به گزارش خبرنگار جهان 
ابراهیمی مدیرعامل به شرکت های تابعه 
به  توجه  با  داد  دستور  خوزستان  فولاد 
اهمیت استفاده از نیروهای بومی، هرگونه 
و  مستمر  فعالیت های  در  نیرو  جذب 
پروژه ای از استان خوزستان صورت گیرد.

از جمله مهم ترین شرایط ابلاغیه، می توان 
زیر  مشاغل  در  نیروها  جذب  الزام  به 
کارشناسی از شهرستان های اهواز، کارون، 
حمیدیه و باوی و در مشاغل کارشناسی 
و بالاتر از نیروی بومی استان خوزستان 
اشاره کرد. از طرفی انتخاب و تامین نیرو 
اداره کل  بانک اطلاعاتی  از طریق  صرفا 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان صورت 
در  ابتکاری  اقدامی  که  پذیرفت  خواهد 
تسهیل جذب نیروی متخصص و بومی 

استان خوزستان است. 
مجموعه  قطعی  است، سیاست  گفتنی 
و  نیرو  جذب  بر  خوزستان  فولاد 
کارآمد  و  متعهد  جوانان  بکارگیری 
استان پایه گذاری شده است. بر همین 
فولاد  تابعه  شرکت های  به  اساس 
ابلاغ،  زمان  از  شده  تاکید  خوزستان 
باشد  استان  از  صرفا  نیروها  بکارگیری 
از  نیاز  مورد  که تخصص  در صورتی  و 
درون استان فراهم نشد، صرفا با تایید 
کمیته تخصصی مربوطه، اقدام به تامین 

نیرو از خارج استان شود.
از سوی مدیرعامل آمده  ابلاغیه  این  در 
است؛ به منظور تعامل سازنده و بهره گیری 
از بانک اطلاعات اداره تعاون، کار و رفاه 
است  لازم  خوزستان،  استان  اجتماعی 
تفاهم نامه ای از سوی معاون منابع انسانی 
و امور اجتماعی تنظیم و پس از نهایی 

شدن، شکل اجرایی به خود گیرد.
گزارش خبرنگار ما حاکی است، نیروی 
بومی به فردی اطلاق می شود که متولد 
یا  و  باشد  خوزستان  شهرستان های 
سه سال آخر تحصیل یا مدرک دیپلم 
استان  شهرستان های  از  یکی  در  وی 

خوزستان باشد.
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لزوم حمایت دستگاه قضا برای رفع موانع تولید در صنعت فولاد استان

گامبلندشرکتفولادخوزستاندرعملبهشعارسال؛

در سال تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها با دستور امین ابراهیمی مدیرعامل، شرکت های تابعه فولاد 
خوزستان ملزم به جذب نیروهای بومی شدند

خبر

مدیرکل بنیاد حفظ و نشر آثار دفاع مقدس از 
مدیرعامل فولاد اکسین خوزستان تقدیر کرد

در بازدید سردار مرادحاجتی مدیر کل بنیاد حفظ آثار و نشر 
ارزش های دفاع مقدس از شرکت فولاد اکسین خوزستان 
مطرح شد:تأکید آسیابان مدیر عامل فولاد اکسین خوزستان 
به  مقدس  دفاع  موزه  باغ  اندازی  راه  همکاری جهت  برای 
گزارش جهان فولاد سردار عبدالرضا مرادحاجتی مدیر کل 
بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس از شرکت فولاد 

اکسین خوزستان بازدید به عمل آورد.
 در این دیدار صمیمانه مهندس آسیابان مدیر عامل شرکت 
فولاد اکسین خوزستان ضمن ارائه گزارش عملکردی از نیمه 
اول سال 1400 و برشمردن موفقیت های این شرکت خاص 
تثبیت  سودآوری،  افزایش  جمله  از  خاورمیانه  در  فولادی 
آمادگی  اجتماعی،  های  مسئولیت  انجام  تولید،  وضعیت 
فولاد اکسین خوزستان برای همکاری با بنیاد حفظ آثار و 
نشر ارزشهای دفاع مقدس را اعلام نمود و تأکید کرد برای 
تقویت و راه اندازی باغ موزه دفاع مقدس این شرکت تلاش 
این دیدار سردار  نمود.گفتنی است در  و مساعدت خواهد 
مرادحاجتی ضمن قدردانی از تلاش های مهندس آسیابان 
مدیرعامل شرکت فولاد اکسین خوزستان که توانست علاوه 
بر حفظ دستاوردهای سابق، آنها را نیز در کنار انجام مسئولیت 
های اجتماعی بهبود دهد، از همکاری فولاد اکسین خوزستان 
جهت راه اندازی باغ موزه دفاع مقدس استقبال و تشکر کرد.

همچنین در پایان سردار مرادحاجتی لوح سپاسی به مهندس 
آسیابان تقدیم و از تلاش های وی در راستای پیشبرد برنامه 

های گرامیداشت هفته دفاع مقدس  تشکر نمود.

پایان جنگ تعرفه ای
 آمریکا و اتحادیه اروپا

کردند  اعلام  آمریکایی  مقامات    ، فولاد  جهان  گزارش  به 
ایالات متحده و اتحادیه اروپا برای پایان دادن به جدال بر 
سر تعرفه های فولاد و آلومینیوم آمریکا به توافق رسیده اند. با 
توافق بر سر این تعرفه های جنجالی که توسط رئیس جمهوری 
پیشین، دونالد ترامپ در سال ۲01۸ وضع شده بود، عامل 
افزایش  از  و  رفت  میان خواهد  از  روابط  در  تحریک کننده 

تعرفه های تلافی جویانه اروپا جلوگیری خواهد شد.
گفته  به خبرنگاران  آمریکا  بازرگانی  وزیر  ریموندو،  جینا 
تعرفه های ۲5 درصدی  توافق،  این  اساس  بر  گرچه  است 
خواهد  حفظ  همچنان  آلومینیوم  10 درصدی  و  فولاد 
اروپا  اتحادیه  تولیدی  فلزات  از  ولی حجم مشخصی  شد 
می توانند بدون تعرفه به ایالات متحده آمریکا وارد شوند. 
را کاهش خواهد  این دو متحد  توافق اختلاف میان  این 
داد و به آنها اجازه می دهد بر توافقی جدید برای تجارت 
جهانی تمرکز کنند که به ظرفیت مازاد فولاد و آلومینیوم 
جهان - که عمدتا در چین قرار دارد - و کاهش انتشار 

دی اکسید کربن صنایع می پردازد. 
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خانگی  لوازم  و  فلزی  صنایع  مدیرکل 
دیر  موضوعات  بررسی  از  صمت  وزارت 
دخالت  فروشان،  خرده  به  کالا  رسیدن 
توزیع،  بحث  در  کنندگان  تولید  نکردن 
قیمت  آوردن  پایین  و  صادرات  موضوع 
وزارتخانه  این  اخیر  جلسه  در  شده،  تمام 
خبر  کنندگان  توزیع  و  تولیدکنندگان  با 
داد و گفت که برای اولین بار تعرفه واردات 
شده  صفر  کشور  به  فولادی  ورق های 
لوازم  صنعت  در  فولادی  ورق  کسری  و 

خانگی برطرف شده است.
صنایع  مدیرکل   ، فولاد  جهان  گزارش  به 
از  صمت  وزارت  خانگی  لوازم  و  فلزی 
به  کالا  رسیدن  دیر  موضوعات  بررسی 
تولید  نکردن  دخالت  فروشان،  خرده 
کنندگان در بحث توزیع، موضوع صادرات 
و پایین آوردن قیمت تمام شده، در جلسه 
و  تولیدکنندگان  با  وزارتخانه  این  اخیر 
برای  توزیع کنندگان خبر داد و گفت که 
اولین بار تعرفه واردات ورق های فولادی به 
کشور صفر شده و کسری ورق فولادی در 

صنعت لوازم خانگی برطرف شده است.
کیوان گردان،  مدیرکل صنایع فلزی و لوازم 
در  تجارت،  و  معدن  وزارت صنعت،  خانگی 
برنامه تلویزیونی درباره جزئیات جلسه  یک 

مخبر  با  خانگی  لوازم  تولیدکنندگان  امروز 
در  کرد:  اظهار  جمهور  رئیس  اول  معاون 
مخبر  آقای  پیش  روز  چند  که  بازدیدی 
داشتند  حضور  امین  خانگی  لوازم  بازار  از 
مشکلاتی از سوی کسبه و جوانان این صنف 
مطرح شده بود که در جلسه امروز نیز این 

مسائل طرح و پیگیری شد.
 دیر رسیدن کالا به خرده فروشان، دخالت 
توزیع،  بحث  در  کنندگان  تولید  نکردن 
موضوع صادرات و پایین آوردن قیمت تمام 
این  در  که  بود  موضوعاتی  مهمترین  شده، 

جلسه به آن پرداخته شد.
و  فولادی  ورق  تامین  وضعیت  درباره  وی 
گفت:  نیز  صنعت  این  در  پتروشیمی  مواد 
صنعت  نیاز  مورد  فولادی  ورق  بیشترین 
لوازم خانگی، ورق فولادی سرد است که در 
اولین بار عرضه اختصاصی  برای  این زمینه 
و  خودروسازی  صنعت  به  ورق  نوع  این 
لوازم خانگی صورت گرفته و به این ترتیب 
نیز  فولادی  ورق های  برای  قیمتی  رقابت 
مواد  تأمین  مورد  در  است.  رفته  بین  از 

پتروشیمی به ویژه ای بی اس نیز بر اساس 
می شود  تامین  کارخانه ها  تولید  تیراژ 
به  واحدها  سهمیه  یکبار  ماه  سه  هر  که 

اعلام می شود. پتروشیمی ها 
و  فلزی  صنایع  مدیرکل  گفته  به  همچنین 
اولین بار  برای  صمت  وزارت  خانگی  لوازم 
تعرفه واردات ورق های فولادی به کشور صفر 
شده و کسری ورق فولادی در صنعت لوازم 

خانگی برطرف شده است.
گردان در ادامه وعده داد که از آخر امسال 
که ظرفیت های جدید تولید لوازم خانگی در 
کشور فعال می شوند، کیفیت این محصولات 

نیز بهتر شوند.
لازمه  کیفیت  رشد  اینکه  بر  تاکید  با  وی 
صادرات است، تصریح کرد: در حال حاضر 
کشورهای  خانگی  لوازم  واردات  حجم 
همسایه ایران به 37 میلیارد دلار می رسد 
که طبق برنامه ریزی انجام شده امیدواریم 
طی پنج سال بتوانیم سهم خود را به یک 
این رقم برسانیم. صادرات  از  میلیارد دلار 
میلیون   150 گذشته  سال  خانگی  لوازم 

 ۲00 امسال  برای  رقم  این  و  بوده  دلار 
میلیون دلار پیش بینی شده است.

دیانی،  محمدرضا  برنامه  این  ادامه  در 
لوازم  تولیدکنندگان  صنفی  انجمن  رئیس 
تولیدکنندگان  بحث  کرد:  اظهار  خانگی 
جمله  از  داخلی  اولیه  مواد  که  است  این 
با  را  پتروشیمی  مواد  و  فولادی  ورق 
و  روز  ارز  نرخ  با  جهانی  نرخ های  بالاترین 

نرخ رقابتی در بورس تامین می کنند.
 البته همه این مواد هم به تولیدکنندگان 
از  نهایت  در  باید  را  بخشی  و  نمی رسد 
این  کنند.  تهیه  آزاد  نرخ  به  و  دلالان 
موضوعات در جلسه مطرح و پیشنهاد شد 
شود.  کنترل  زنجیره  در  اولیه  مواد  قیمت 
این  دولت  که  کردیم  درخواست  همچنین 
لوازم  تولیدکنندگان  به  را  خاطر  اطمینان 
بلندمدت  برنامه ای  با  که  بدهد  خانگی 
حمایت  صنعت  این  در  سرمایه گذاری  از 

خواهد شد.
برخی  حاضر  حال  در  اینکه  بیان  با  وی 
کالاهای عرضه شده در کشور به اروپا نیز 

دغدغه  مهمترین  گفت:  می شوند،  صادر 
به  توجه  با  که  است  این  تولیدکنندگان 
شده،  انجام  که  بالایی  سرمایه گذاری 
ناگهان تحت فشار مافیای واردات سیاست 
برای  دوباره  را  راه  و  نکند  تغییر  دولت 
رفتند،  ایران  از  خودشان  که  شرکت هایی 
تولید  هیچ  شبه  یک  مسلما  کند.  باز 
شرکت های  مانند  نمی تواند  کننده ای 
شود  جهان  با  رقابت  قابل  دلاری  میلیارد 
در  البته  دارد.  بستر  به  نیاز  این موضوع  و 
دادند،  قول  تولیدکنندگان  امروز،  جلسه 
خدمات پس از فروش خود را بهبود دهند 

و افزایش قیمت نداشته باشند.
 1.5 حاضر  حال  در  اینکه  بیان  با  دیانی 
بازار  در  خانگی  لوازم  دستگاه  میلیون 
نرسیده  فروش  به  هنوز  که  دارد  وجود 
است، در مورد افزایش قیمت لوازم خانگی 
نیز گفت: 5 یا 10 شرکت از 100 شرکت 
لوازم خانگی در کشور، قیمت  تولیدکننده 
سهم  که  دادند  افزایش  را  تولیداتشان 
مردم  از  ما  البته  ندارند.  بازار  در  عمده ای 
می خواهیم به کالای ایرانی اطمینان کنند 
تعهد  این  نیز حالا  تولیدکنندگان  و برخی 
کالا  از خرید  ماه پس  تا یک  که  دادند  را 
امکان مرجوع شدن آن وجود داشته باشد.

تعرفه واردات ورق فولادی صفر شد



محسن  دکتر   ، فولاد  جهان  گزارش  به 
مجتمع   این  مدیرعامل  پور  مصطفی 
دوشنبه  سوم آبان ماه طی جلسه ای با 
بخشدار و اعضای شورای اسلامی شهر و 
بخش قطرویه دیدار و در جریان مشکلات 
قرار  این بخش  و محرومیت های مردم 
گرفت.مصطفی پور در این جلسه ضمن 
امام  و  )ص(  اکرم  پیامبر  میلاد  تبریک 
جعفر صادق )ع( از حضور و توفیق خدمت 
رسانی به مردم شهرستان نی ریز و منطقه 
قطرویه ابراز خرسندی کرد و اظهار داشت 
مجتمع  اندازی  راه  از  هدف  مهمترین   :
فولاد در این منطقه محرومیت زدایی بوده 
است و آنچه ما خود را به آن متعهد می 
دانیم این است که باید بیش از آنچه تا 
امروز انجام شده است در این مسیر گام 
برداریم تا در بهره برداری از کارخانجات 

تسریع شود .
با اشاره به برنامه های این مجتمع  وی 
در  اجتماعی  های  مسئولیت  بخش  در 
بدانید  یقین   : افزود  ریز  نی  شهرستان 
اراده ما بر این است که تا جایی که امکان 
دارد از هیچ فعالیتی در این حوزه دریغ 
ننموده و عدالت را در توزیع این منابع در 

شهرستان نی ریز رعایت کنیم.
مدیرعامل مجتمع فولاد غدیر نی ریز در 
در  نیرو  و جذب  زایی  اشتغال  خصوص 
این مجتمع گفت : مهمترین راهکار برای 
رفع بیکاری در منطقه تکمیل پروژه فولاد 
سازی است تا فرصت های شغلی زیادی 

برای مردم شهرستان نی ریز ایجاد شود.
مصطفی پور بومی بودن و وابسته بودن 
به خانواده های معزز شهدا ، جانبازان ، 
از  پس  را  مسلح  نیروهای  و  ایثارگران 

در  مهم  شاخصه  دو  تجربه،  و  تخصص 
غدیر  فولاد  مجتمع  در  نیرو  بکارگیری 
اصلی  حل  راه   : افزود  و  کرد  عنوان 
افزایش  فقط  منطقه  مردم  مشکلات 

ایجاد  ؛  بود  خواهد  شغلی  های  فرصت 
اشتغال یعنی رفع بیکاری، رفع بیکاری 
یعنی ایجاد درآمد، ایجاد درآمد یعنی رفاه 
امنیت  یعنی  اجتماعی  رفاه  و  اجتماعی 
روانی وی درخصوص تامین آب مورد نیاز 
مجتمع فولاد غدیر نی ریز اظهار داشت : 
بررسی هایی به منظور اطلاع از پایداری 
انجام شده است  آب سد چشمه عاشق 
و به موازات موضوع انتقال آب از خلیج 
فارس نیز در دست بررسی است . یقین 
داشته باشید که ما تأمین آب کشاورزی و 
زندگی مردم را مقدم بر تامین آب کارخانه 
میدانیم و برای این موضوع راهکارهایی 

پیش بینی نموده ایم .
ریز  نی  غدیر  فولاد  مجتمع  مدیرعامل 
در پایان با اشاره به نقش مجتمع فولاد 
غدیر نی ریز در توسعه  شهرستان نی ریز 
اظهار داشت: با بررسی وضعیت شهرهای 
های  مجتمع  نقش  و  کشور  صنعتی 
صنعتی در ایجاد رفاه برای مردم می توان 
یقین داشت تکمیل زنجیره تولید فولاد در 
نی ریز موجب ایجاد رونق اقتصادی و رفاه 

اجتماعی در این شهرستان خواهد شد.
نگاه ویژه به حوزه مسئولیت های اجتماعی 
در منطقه ، جذب نیروی انسانی ، تامین 
آب از سد چشمه عاشق و بحث آلایندگی 
جمله  از  ریز  نی  غدیر  فولاد  مجتمع 
مسئولین  سخنان  محورهای  مهمترین 
بخش قطرویه با مدیرعامل مجتمع فولاد 

غدیر نی ریز بود.

تحلیلگر بازارهای بین المللی فولاد با 
اشاره به تهدید صنعت فولاد از سوی 
کشورهای منطقه، افزود: این مسئله 
موضوع مهمی است که مغفول مانده 

است.
کیوان   ، فولاد  جهان  گزارش  به 
در  یکشنبه  امروز  طهرانی  جعفری 
المللی  بین  کنفرانس  هشتمین 
استیل پرایس در محل هتل المپیک 
گاز  لوله  خاطر  به  اشاره  با  تهران 
بین   ۲017 سال  در  که  کاپی 
افغانستان  ترکمنستان  کشورهای 
پاکستان و هند مطرح شد ادامه داد 
دولت اشرف غنی در افغانستان اعلام 
کرد که تضمینی برای حفظ امنیت 
پروژه  این  و  ندارد  لوله  خط  این 
با تضمین  و  اکنون  اما  معطل ماند، 
پاکستان  دولت  سوی  از  آن  امنیت 
و در صورت وصل شدن شبکه گاز 

را  ایران  فولاد  صنعت  بزرگی  خطر 
تهدید می کند.

المللی  بین  همایش  هشتمین  دبیر 
استیل پرایس خاطرنشان کرد: خطر 
را  ایران  فولاد  صنعت  که  بزرگتر 
انتقال  تهدید می کند پذیرش انجام 
از سوی شرکت  به عمان  ایران  گاز 
بود  گازپروم روسیه در سال ۲017 
عمق  و  دریا  از طریق  بود  مقرر  که 
عمان  سوهار  بندر  به  متری   300
امارات  دولت  اعتراض  با  اما  برسد، 
مقرر شد این خط لوله در کف دریا 
بخوابد و با برهم خوردن برجام این 

پروژه نیز مغفول ماند.
وی اضافه کرد: عمان برنامه ریزی کرده 
تا در افق ۲030 به تولید ۲5 میلیون 
تن فولاد برسد و با اتحاد عمان، قطر 
دلفین  لوله  خط  عربی  کشورهای  و 
قطر مطرح شده و حدود 3 روز پیش 

دولت های قطر امارات و عمان عنوان 
برای  دلار  میلیارد  سه  که  کردند 
سرمایه گذاری در خط لوله دلفین در 
نظر گرفتند که خطر بزرگی دیگری 

برای صنعت فولاد ما خواهد بود.
کارخانه   11 گفت:  طهرانی  جعفری 
جدید میدرکس در عربستان، بحرین، 
جدید  فاز  همچنین  و  قطر  عمان، 
میدرکس در پاکستان در مجموع به 
ظرفیت 1۲ میلیون و ۲00 هزار تن 
در حال اجرا است و در آینده نزدیک 
ظرفیت آنها به ۲5 میلیون تن خواهد 
رسید ، این در حالی است که در طرح 
جامع فولاد کشور صادرات 1۲ تا 15 
میلیون تنی فولاد پیش بینی شده و 
آیا  دارد  وجود  ایران  برای  سوال  این 
در 4 سال آینده به این میزان صادرات 

خواهیم رسید؟
المللی  بین  بازارهای  ارشد  تحلیلگر 

تامین  که  اینجاست  افزود:  فولاد 
خوراک کارخانه های فولاد سازی در 
منطقه ویژه خلیج فارس و همچنین 
در منطقه آزاد چابهار از کدام کشورها 
حالی  در  این  شود،  انجام  است  قرار 
بحرین  نظیر  شرکت هایی  که  است 
استیل قرارداد ۲ ساله با آنگلا امریکن 

دارند.
وی یاداور شد: بررسی ها حاکی است 
ایران در افق 1404 سالیانه به 1۶0 
نیاز  آهن  تن سنگ  میلیون  تا 1۶9 
ذخایر  که  است  حالی  در  این  دارد، 
سنگ آهن ایران محدود شده و معادن 
قدیمی تر مثل بافت و چغارت کمتر از 
7 تا ۸ سال از عمر آن ها باقی مانده 

است.
المللی  بین  بازارهای  ارشد  تحلیلگر 
افزود: برای معادن دیگر مثل  فولاد 
چادرملو که موفق به به دست آوردن 
همچنین  شده اند  جدید  ذخایر 
خصوصی  بخش  و  گهر  گل  معادن 
متصور  سال  تا 17  بین 14  عمری 
است، اما در مجموع این مدت زمان 
امروز همگی  آن قدر کوتاه است که 
در کشور به فکر واردات سنگ آهن 
افتادند، اما نباید فراموش کرد که در 
شرایط تحریم قرار داریم که ممکن 

است تداوم داشته باشد.
وی ادامه داد: این در حالی است که 
در منطقه شرکت های بزرگی همچون 
میلیون  با ظرفیت 9.۶  عمان«  »وله 
با  که  می کنند  فعالیت  سال  در  تن 
کشتی های 400 هزار تنی کنسانتره 
می کنند،  حمل  سوهار  بندر  به  را 
»بحرین  گندله سازی  همچنین 

استیل« با ظرفیت 11.5 میلیون تن 
با  بحرین  در  هاست  مدت  سال  در 
کمبود خوراک مواجه شده و از حدود 
شرکت  از  را  نیازش  پیش  سال   15

CVRD برزیل تامین می کند.
جعفری طهرانی اظهارداشت: بحرین 
 CSN در سال های اخیر با شرکت
برزیل )که یک شرکت پرتغالی الاصل 
 CSN اما  داشته  قرارداد  است( 
وقت  هیچ  و  است  کوچکی  شرکت 
نتوانست نیاز بحرین استیل را به دلیل 
را به طور کامل پوشش دهد. از ابتدای 
سال ۲0۲1 باخبر شنیدیم که بحرین 
استیل قرارداد ۲0 ساله ای با شرکت 
تامین  برای  برزیل  امریکن«  »آنگلا 

خوراک خود منعقد کرد.
پروژه های  وجود  با  کرد:  تاکید  وی 
در  بحرین  و  عمان  سازی  گندله 
ایران  اینکه  امکان  فارس  خلیج 
سنگ  واردات  به  برزیل  از  بتواند 
آهن یا گندله بپردازد وجود نخواهد 
داشت و با رفع تحریم ها نیز عملیاتی 
نخواهد شد، زیرا ظرفیت معادن یاد 
و  کارخانجات  توسط  برزیل  شده 
بحرین رزرو شده است. شرکت وله 
به هیچ عنوان مواد اولیه به ایران می 
فروشد، زیرا در عمان کارخانه دارد و 
CSN هم شرکت کوچکی است که 
تولید شده در سال بین سه تا چهار 

میلیون تن است.
دبیر هشتمین کنفرانس بین المللی 
امریکن  آنگلا  پرایس گفت:  استیل 
هم شرکت دوم بزرگ برزیل است 
بحرین  با  ساله   ۲0 قرارداد  که 
را  برزیل  نمی توانیم  ما  لذا  دارد، 

آهن  سنگ  تأمین  منبع  عنوان  به 
خود مد نظر قرار دهیم.در استرالیا 
است  مطرح  »یوگی«  معدن  نیز 
چادرملو  گل گهر،  مشارکت  با  که 
خریداری  صنعت  فکور  شرکت  و 
معضلات  از  یکی  اما  است  شده 
در  کنسانتره  حمل  آن  اساسی 

آینده خواهد بود.
از  یکی  کرد:  خاطرنشان  وی 
موضوع  ما  اساسی  مشکلات 
پهلوگیری کشتی های 150 تا 170 
در  آن  امکان  که  است  تنی  هزار 
کشور وجود ندارد و اگر قرار باشد از 
استرالیا با کشتی های پانامکس 70 
انجام شود  واردات  تنی  هزار  تا ۸0 
مگر  بود،  نخواهد  صرفه  به  مقرون 
حمل  محدودیت  و  تحریم ها  اینکه 
دریایی برداشته شود و آن گاه شاید 
حمل از استرالیا توجیه داشته باشد.

** واردات از افغانستان
استقلال  با  و  امروز  کرد:  اضافه  وی 
واردات  امکان  افغانستان  در  طالبان 
سنگ آهن از این کشور در هاله ای 
از ابهام قرار گرفته است. اسفند سال 
طالبان،  استقرار  از  پیش  و  گذشته 
کیو«  »فورتس  استرالیایی  شرکت 
برداری  بهره  برای  ساله   ۲0 قرارداد 
آهن »حاجی گک«  معدن سنگ  از 
معادن  سایر  همچنین  افغانستان، 
مطرح مس و لیتیوم با دولت اشرف 
غنی منعقد کرد، اما با حضور طالبان 
لذا  است.  شده  فسخ  قراردادها  این 
اکنون موضوع واردات از افغانستان به 

طور جدی نمی تواند مطرح باشد.

5
مدیرعاملفولادغدیرنیریز:

تکمیل زنجیره فولاد موجب توسعه شهرستان نی ریز خواهد شد

تحلیلگربازارهایبینالمللیفولاد:

تهدید صنعت فولاد ایران از سوی کشورهای منطقه مغفول مانده است

خبر

معاونسازمانصمتهرمزگان:
۱۱ معدن راکد در هرمزگان

 به چرخه تولید بازگشت
معاون امور معادن سازمان صنعت، معدن وتجارت هرمزگان 
گفت: 11معدن راکد از ابتدای فروردین تا پایان مهرماه امسال 

در استان هرمزگان احیاء شد و به چرخه تولید برگشت.
به گزارش جهان فولاد، ابراهیم سعدینی درخصوص تعیین 
تکلیف معادن راکد در هرمزگان اظهار کرد: 11 معدن راکد از 
ابتدای فروردین تا پایان مهرماه امسال در این استان احیا شد 

و به چرخه تولید برگشت.
معادن 1۲1  برای  گذاری  سرمایه  میزان  کرد:  تصریح  وی 
میلیارد ریال بوده که با فعال شدن این تعداد زمینه اشتغال 

135 نفر به صورت مستقیم فراهم شده است.
سعدینی با بیان اینکه نشست های متعددی با حضور بهره 
است،  شده  برگزار  معادن  این  سازی  فعال  برای  برداران 
بیان داشت: معادن فعال شده از سوی این بهره برداران در 
زمینه موادمعدنی سنگ لاشه، سنگ گچ و مخلوط کوهی 
فعالیت می کنند.معاون امور معادن و صنایع معدنی سازمان 
صنعت، معدن و تجارت هرمزگان بر ضرورت احیای هرچه 
سریع تر سایر معادن راکد در استان نیز از سوی بهره برداران 
خاطرنشان کرد: تعیین تکلیف معادن غیرفعال و راکد استان 
از سال گذشته با جدیت از سوی این سازمان آغاز شده و در 
حال پیگیری است.سعدینی ادامه داد: فراهم کردن بستر برای 
سرمایه گذاری در حوزه معدن، تامین مواد اولیه نظیر فولاد 
برای سایر صنایع و فراهم سازی زیرساخت ها برای فعالیت های 
معدنی از دیگر سیاست های کلی این معاونت است.وی گفت: 
با حضور  برگزاری نشست های تعیین تکلیف  با  این مهم 
بهره برداران به منظور فعال سازی مجدد معادن، برگزاری 
مزایده های عمومی و همچنین آزادسازی محدوده های معدنی 
به منظور ورود سرمایه گذاران دارای صلاحیت و توان فنی و 
مالی در اولویت و دستورکار جدی سازمان صنعت، معدن و 

تجارت در سالجاری است.

5 ماهنامه / آبان  ماه 1400/ سال اول / شماره 6

Www.jahanfooladnews.ir jahanefoolad@gmail.com  :ایمیل

بررســی هایــی به منظــور اطــاع از پایــداری آب 
ســد چشمه عاشق انجام شده اســت و به موازات 
موضــوع انتقال آب از خلیج فارس نیز در دســت 
بررسی است . یقین داشته باشید که ما تأمین آب 
کشــاورزی و زندگی مردم را مقــدم بر تامین آب 
کارخانــه میدانیم و برای این موضوع راهکارهایی 

پیش بینی نموده ایم .
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با  معاون اقتصادی رئیس جمهور در نشست 
فعالان اقتصادی غرب استان تهران در شهرک 
صنعتی غیردولتی صفادشت تأکید کرد:دولت 
باید موانع تولید و سرمایه  گذاری را از پیش پای 
کارآفرینان بردارد/ کارآفرینان آماده خیز بلند 
اقتصادی رئیس  در تولید ملی هستندمعاون 
جمهور از دو شهرک صنعتی در غرب استان 

تهران بازدید کرد.
به گزارش جهان فولاد  به نقل از روابط عمومی 
سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی 
ایران، محسن رضایی در سفر به غرب استان 
تهران و با حضور در شهرستان ملارد، از شهرک 
صنعتی غیردولتی صفادشت و ناحیه صنعتی 

دهک بازدید کرد.
در این بازدیدها که با همراهی استاندار تهران 
انجام شد، توضیحات فنی و مسائل و مشکلات 
نگهداری زیرساخت های این دو شهرک و ناحیه 
صنعتی ارائه و تصمیمات لازم برای اداره بهتر 
این مناطق توسط شرکت های خدماتی مربوطه 

اتخاذ شد.
از  ادامه  در  جمهور  رئیس  اقتصادی  معاون 
واحد تولیدی »نصر چوب« در شهرک صنعتی 
درحال  و طرح صنعتی  غیردولتی صفادشت 
دهک  صنعتی  ناحیه  در  »کاسپین«  ساخت 

بازدید کرد.
با  گفت وگو  ضمن  بازدیدها،  این  در  رضایی 
و  صنعتی  واحدهای  این  کارگران  و  مدیران 
تولیدی، از نزدیک در جریان توانمندی ها، روند 
فعالیت و مهمترین مسائل و مشکلات آن ها  
قرار گرفت و برای رفع موانع پیش روی فضای 
کسب و کار و سرمایه گذاری های انجام شده 

دستورات لازم را صادر کرد.
کننده  تولید  چوب«  »نصر  صنعتی  واحد 
در  نفر   55 برای  که  است  چوبی  مصنوعات 
شهرک صنعتی غیردولتی صفادشت فرصت 

شغلی فراهم کرده است.

طرح صنعتی »صنایع غذایی کاسپین« نیز با 
پیش  بینی سرمایه  گذاری یک هزار میلیارد 
ریال در ناحیه صنعتی دهک اقدام به احداث 
کارخانه لبنیات طبقاتی کرده است، که پس 
از تکمیل و بهره برداری، برای 350 نفر به طور 
مستقیم و برای 1500 نفر به صورت غیرمستقیم 
شغل ایجاد می کند.شهرک صنعتی غیردولتی 
صفادشت دارای ۲95 هکتار مساحت در فاز 
اول و ۸00 هکتار در فاز دوم است که به دلیل 
از 450  بیش  با  مناسب  موقعیت جغرافیایی 
واحد تولیدی فعال و برخورداری از 3 حلقه چاه 
برای تأمین حدود 50 لیتر بر ثانیه آب، 14 
مگاوات برق،۸00 خط تلفن و 750 مترمکعب 
در ساعت گاز در ایستگاه اختصاصی، به عنوان 
یکی از فعال ترین شهرک های صنعتی استان 
تهران محسوب می شود.ناحیه صنعتی دهک 
 3۲ که  است  مساحت  هکتار   51 دارای  نیز 
هکتار آن زمین صنعتی و تمامی 50 هکتار آن 
دارای سند تفکیکی است.این ناحیه صنعتی از 
امکانات زیربنایی آب، برق، گاز و تلفن برخوردار 
است و 10۸ قرارداد حق انتفاع و بهره برداری 
با سرمایه گذاران به مساحت ۲9 هکتار در آن 
بهره  به  تولیدی  واحد  است.33  شده  منعقد 
برداری رسیده در این شهرک صنعتی نیز با 
سرمایه گذاری 517 میلیارد ریال برای 444 

نفر فرصت شغلی فراهم کرده اند.

تحریم های داخلی چندین برابر تحریم های 
خارجی است

نشست  در  جمهور  رئیس  اقتصادی  معاون 
در  تهران  استان  غرب  اقتصادی  فعالان  با 
بیان  با  شهرک صنعتی غیردولتی صفادشت 
این که تحریم های داخلی ما چند برابر بیش از 
تحریم های خارجی است، اظهار داشت: لازمه 
خیز بلند در تولید، باز کردن غل و زنجیرهایی 
است که به دست و پای کارآفرینان بسته است.

محسن رضایی افزود: با برطرف شدن این غل 
و زنجیرها، جهش در تولید و سرمایه گذاری 

اتفاق می افتد.
ما در دولت  اضافه کرد: نخستین تلاش  وی 
تحریم های  کنار  در  که  است  این  سیزدهم 
ظالمانه آمریکا، با سرعت بیشتری تحریم های 
بسته  را  کارآفرینان  پای  و  که دست  داخلی 

است، برطرف کنیم تا تولید دوباره رونق یابد.
معاون اقتصادی رئیس جمهور به واحد تولیدی 
بازدید شده در شهرک صنعتی صفادشت اشاره 
کرد و ادامه داد: همین مجموعه در زمان سخت 
از  یعنی  علیه کشور،  غرب  تحریم های  ترین 
دوره ترامپ تا کنون، مدرن ترین تجهیزات را 
توانسته است از کشورهای خارجی وارد کند و 

آماده جهشی بزرگ در تولید است.
رضایی با بیان این که سرمایه در گردش برای 
تصریح  است،  مهم  بسیار  ما  کنندگان  تولید 
کرد: تولید کنندگان ما امروز توانایی ساخت، 
تولید و بازار فروش تولیدات خود را دارند، پس 
باید سرمایه در گردش آن ها را افزایش دهیم 
تولیدات خود،  بتوانند ضمن توسعه کار و  تا 

اشتغال را هم افزایش دهند.
وی بیان کرد: بخشی از این افزایش سرمایه در 
گردش مرتبط با بانک هاست و بخشی نیز در 

بدنه دولت و سازمان ها باید انجام شود.
به  اشاره  با  جمهور  رئیس  اقتصادی  معاون 
تولید  و  تهیه  در  صنعتی  واحدهای  دغدغه 
تجهیزات دست دوم خاطرنشان کرد: ما مقررات 
و ضوابط زیادی در کشور داریم که برخی از 
آن ها در تعارض با یکدیگرند که باید آن ها را 
برطرف کنیم.رضایی با تأکید بر این که دولت 
باید موانع تولید و سرمایه  گذاری را از پیش 
پای کارآفرینان بردارد، گفت: در کنار تأمین 
نقدینگی، رفع موانع تولید و از جمله مجوزهایی 
که دست و پای تولید کننده را می بندد و سیر 
مراحلی که طول می کشد تا کارخانه ای مجوز 

باید  دهد،  توسعه  را  خود  تولیدات  و  بگیرد 
برطرف شود.وی با تأکید بر این که کارآفرینان 
ما آماده خیز بلند در تولید ملی هستند، افزود: 
حدود 40 هزار مقررات و 10 هزار قانون در 
کشور مصوب شده است که مربوط به پیش از 

پیروزی انقلاب شکوهمند اسلامی است.
بر  تأکید  با  جمهور  رئیس  اقتصادی  معاون 
این که این قوانین دست و پای تولید کنندگان 
را بسته است، اضافه کرد: نمایندگان مجلس 
دایره  چالش  این  حل  برای  اسلامی  شورای 

تنقیح قوانین تشکیل داده اند و ما نیز در دولت 
سیزدهم موانع را شناسایی و بررسی می کنیم و 

از پیش پای کارآفرینان برمی داریم.
مردم قدس، شهریار  نمانیده  تهران،  استاندار 
رئیس  اسلامی،  شورای  مجلس  در  ملارد  و 
مدیرعامل  تجارت،  و  معدن  سازمان صنعت، 
شرکت شهرک های صنعتی و جمعی از مدیران 
شهرستانی،  و  استانی  اجرایی  دستگاه های 
معاون اقتصادی رئیس جمهور را در سفر به 

غرب استان تهران همراهی می کنند.

مدیرعامل  حضور  با  فولاد  جهان  گزارش  به 
تسریع  تفاهم نامه  خراسان«،  فولاد  »مجتمع 
 ۲.5 کارخانه  ساخت  اجرایی  عملیات  در 
میان  آهن  سنگ  کنسانتره   تنی  میلیون 
شرکت¬های »تهیه و تولید مواد  اولیه شرق 
»ایمپادکو«  و  »ایریتک«  خراسان«،  فولاد 
مدیران  حضور  با  فولادخراسان(  به  )وابسته 

عامل شرکت های یاد شده به امضا رسید.
شرکت  مدیر عامل  غفوری،  کسری 
تفاهم نامه  این  انعقاد  آیین  در  فولادخراسان، 
چهارجانبه، که در دفتر وی برگزار شد، با بیان 
دغدغه های  از  یکی  اولیه  مواد  تامین  این که 
جدی فولادسازان کشور است، تاکید کرد: از آن 
جا که با استحصال سهم خراسان از غنی¬ترین 
پهنه معدنی سنگ آهن شرق کشور، دغدغه 
استان  فولاد  صنعت  برای  کنسانتره  تامین 
مسئولیت  شروع  ابتدای  از  شود،  می  مرتفع 
خود همواره بر لزوم فعال شدن پروژه کنسانتره 
سنگان )خواف( که متاسفانه سال ها متوقف 
شده بود، به عنوان یکی از ثروت های طبیعی 

خراسان تاکید داشته ام.
این که »با  بیان  با  مدیرعامل فولاد خراسان 
تزریق منابع مالی مورد نیاز، انجام این پروژه از 
سرعت بیشتری برخوردار خواهد شد«، افزود: 
تامین مالی پروژه واجد برخی الزامات حقوقی و 
مالی بود و سعی شد که با رعایت همه موازین 
و در عین حال، لحاظ حقوق و منافع طرفین، 
به  بخشیدن  برای سرعت  را  اخیر  تفاهم نامه 

احداث این پروژه بزرگ منعقد کردیم.

این پروژه،  با اجرای  این که  اعلام  با  غفوری 
کنسانتره  کمبود  دغدغه   از  عظیمی  بخش 
که  کرد  امیدواری  اظهار  می شود،  مرتفع 
از  اولیه  مواد  به  دستیابی  با  خراسان  فولاد 
توان بیشتری برای تولید فولاد و اشتغال زایی 

در منطقه برخوردار شود.
قطب  حق  به  خراسان  که  این  بیان  با  وی 
اظهار  گرفته،  نام  کشور  فولاد  تولید  سوم 
که  حمایتی  به  توجه  با  که  کرد  امیدواری 
مسئولان  سوی  از  استان  معدنی  توسعه  از 
حاکمیتی  سطوح  همه  در  رضوی  خراسان 
این  از  ها  واقعی خراسانی  دارد، حق  وجود 
استان¬شان  عرصه  در  که  خدادادی  ثروت 
کنسانتره  کارخانه  احداث  با  دارد،  وجود 

»فولاد خراسان« استیفا شود.

کاهش زمان اجرای پروژه به کمتر از 24 ماه
مدیرعامل شرکت فنی و مهندسی »ایریتک« 
در نشست امضای تفاهم نامه، با اشاره به این 
با توجه به وجود برخی مشکلات  که پروژه 
به نتیجه مطلوبی نرسیده بود، افزود: امروز و 
با امضای این تفاهم نامه و به محض دریافت 
با  تجهیزات  خرید  قرارداد  پیش پرداخت، 
منعقد  جنوبی  آفریقای    NCP شرکت 

خواهد شد.
بابک اشجع اظهار امیدواری کرد که عملیات 
اجرایی شامل ساخت، حمل و نصب تجهیزات 
این پروژه در کمتر از ۲4 ماه به سرانجام برسد.

وی با اعلام این که در حال حاضر، همکاران 
و  مذاکره  حال  در  ایریتک  شرکت  در  ما 
شرکت  مدیرعامل  با  قرارداد  نهایی کردن 
ارکان  از  بسیاری  گفت:  هستند،   NCP
قابلیت  نیز  کار  ادامه  و  شده  اجرایی  پروژه 
پروژه،  پیچیده  دارد. بخش  را  اجرای سریع  
خرید چند تجهیز خاص است که امیدواریم 
با عقد قرارداد با شرکت NCP و همکاری 
کارفرما، خرید تجهیزات آغاز و مابقی کارها 

نیز با موفقیت به سرانجام برسد.
تضمین ۲5 ساله تامین خوراک فولاد خراسان

شرکت  مدیرعامل  گزارش،  این  اساس  بر 
معادن  گفت:  سخنانی  در  نیز  »ایمپادکو« 
اطمینان کشور  قابل  ذخایر  »سنگان« جزو 

پروژه،  این  اجرای  با  فولاد خراسان  و  است 
قیمت تمام  شده تولیدات خود را کاهش و 
خود  سهامداران  به  را  نسبی  اطمینان  این 
آینده  سال   ۲5 خوراک  که  داد  خواهد 

مجتمع از این محل تامین شود.
ابوالفضل ذبیحی حصاری، با تقدیر از تلاش های 
خراسان،  فولاد  شرکت های  مدیران عامل 
ایریتک و دیگر افرادی که در انجام این پروژه 
سهیم هستند، افزود: اجرای این گونه پروژه ها 
دست کم 3۶ ماه زمان می برد که گاه تا 50 ماه 
نیز به  طول می انجامد، اما این که فولاد خراسان 
با مدیریت دکتر کسری غفوری در تلاش اند 
تا این پروژه را در کمتر از ۲4 ماه به فرجام 

برسانند، واقعاٌ بایسته قدردانی است.
تحت  شرکت  فعالیت های  تشریح  با  ذبیحی  
در  »ایمپادکو«  کرد:  اظهار  خود،  مسئولیت 
شرکت های  از  یکی  به  عنوان  حاضر  حال 
زیرمجموعه فولاد خراسان، تولید ۸00 هزار تن 
آهن اسفنجی را نیز بر عهده دارد و امیدواریم 
با تلاش هیات مدیره، مساعدت مدیریت فولاد 
نزدیک  آینده  در  ایریتک،  و شرکت  خراسان 
شاهد نهایی شدن قرارداد توسعه از ۸00 هزار 
به 1.۲ میلیون تن و ساخت و بهره برداری طرح 

توسعه در 15ماه باشیم.
کارخانه  ساخت  پروژه  پایان،  در  ذبیحی 
کنسانتره را یک حرکت ملی توصیف و اظهار 
با  رضوی  خراسان  منطقه  که  کرد  امیدواری 
و  رشد  شاهد  مسئولان  همه جانبه  حمایت 

شکوفایی هرچه بیشتر باشد.
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دکتر وجیه الله جعفری رئیس هیات عامل 
استیل  کنفرانس  هشتمین  در  ایمیدرو 
پرایس خبر از رسیدن ظرفیت تولید فولاد 
به مرز 30 میلیون تن و ظرفیت نصب 

شده فولاد به 40 میلیون تن رسید.
به گزارش جهان فولاد ؛ جعفری با بیان 
این مطلب افزود: صادرات زنجیره فولاد 
در ۶ ماهه نخست سال از 5.۸ میلیون 
برنامه  نیازمند  آن  تداوم  و  تن گذشت 

ریزی بیشتر است.

رئیس هیات عامل ایمیدرو در ادامه افزود: 
اهمیت صنعت فولاد با توجه به قابلیت 
بیشترین  فولاد،  بازیافت  درصدی  صد 
نسبت استحکام در بین فلزات، استفاده از 
فناوری های جدید در تولید فولاد سبک 
و کاهش 70 درصدی وزن ساختمانهای 
درصدی   50 کاهش  و  فولادی  اسکلت 

بدنه خودرو، بر هیچکس پوشیده نیست.
تجارت  و  معدن  صنعت،  وزیر  معاون 
تصریح کرد: پیش بینی می شود تا سال 

 ۲.۶ به  فولاد  جهانی  تقاضای   ۲050
این  از  نیز  ایران  که  برسد  تن  میلیارد 
قاعدهستثنی نیست و باید جایگاه خود 
را در این بین به دست آورده و تثبیت 

کند.
جعفری با بیان اینکه ایران برای سومین 
جهان  فولاد  تولیدکننده  دهمین  سال 
 55 هدف  به  ایران  کرد:  تاکید  شد 
میلیون تن فولاد تا سال 1404 خواهد 
رسید چرا که 40 میلیون تن فولاد نصب 

شده دارد و 7 میلیون تن طرفیت تولید 
فولاد امسال به بهره برداری می رسد.

وی تصریح کرد: تا کنون در زنجیره فولاد 
بیش از ۲1.5میلیارد دلار سرمایه گذاری 

انجام شده است.
کنفرانس  هشتمین  است  گفتنی 
مواد  فولاد،  موضوع  با  پرایس  استیل 
سالن  در  رو  پیش  چالش های  و  اولیه 
همایش های هتل المپیک تهران امروز 

آغاز به کار کرد.

محمدیاسر   ، فولاد  جهان  گزارش  به 
طیب نیا مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه 
بین المللی  کنفرانس  هشتمین  در 
استیل پرایس اظهار کرد: همانگونه که در 
فولاد  بزرگ  به چالش های  این همایش 
اشاره شد، باید با سرعت و دقت چاره ای 
این  غیر  در  شود،  اندیشیده  آن ها  برای 
زنجیره  در  توازن  عدم  دلیل  به  صورت 
تولید، شرکت های قوی جهان ما را حذف 

خواهند کرد.
طیب نیا افزود: مصرف فولاد کشور حدود 
17میلیون تن است، در حالی که ظرفیت 
ظرفیت  و  تن  میلیون   40 شده  نصب 
تولید 30 میلیون تن می باشد و 55 تا 
۶0میلیون تن طرح های در دست احداث 
تعریف شده است که ما باید با نگاه خُرد 
به چالش ها و مشکلات موجود در زنجیره 
شرکت های  اینکه  بیان  با  بپردازیم.وی 
فولادی باید مشکلات فعلی را حل کنند 
ادامه داد: اگر قرار است این چالش ها حل 
شود، در ابتدای امر باید مشکلات حوزه 
کنسانتره،  تولید  استخراج،  اکتشاف، 
گندله و... به تدریج بررسی و رفع شوند. 
برای مثال اگر نگاهی به حوزه اکتشاف 
بیاندازیم، می بینیم که در چندسال اخیر 
در  اما  شده،  انجام  بسیاری  فعالیت های 
مقایسه با 5 دهه قبل قابل ملاحظه نیست. 
از همین رو فولاد مبارکه در حوزه اکتشاف 

ورود کرد.
اکنون  افزود:  مبارکه  فولاد  مدیرعامل 
شرکت هایی که بتوان در حوزه اکتشاف به 
آنها اتکا کرد وجود ندارند و ما لازم است 
که از تجربه و دانش شرکت های خارجی 
استفاده کنیم تا شاهد تحول در این بخش 

باشیم .
به گفته طیب نیا، عمق اکتشاف در جهان 
79متر، اما در ایران زیر 10متر است. پس 
در گام نخست باید دراین بخش نهضت 
انحلال صنایع  تا  بیاندازیم  راه  اکتشافی 
اختیار  در  عدم  دلیل  به  دستی  پایین 

داشتن مواد اولیه رخ ندهد.
هزینه های  ۶3درصد  وی،  گفته  به 
حوزه  در  پیشتاز،  معدنی  شرکتهای 
اکتشاف است، و این الزام به وجود می آید 
بخش  این  در  معدنی  شرکت های  که 

سرمایه گذاری کنند.
البته  افزود:  مبارکه  فولاد  مدیرعامل 
و  اکتشاف  برای  غیرعلمی  روش های 
نوع واگذاری ها و مباحث محیط زیستی 
و  دولت  که  است  مشکلات  دیگر  از 
جز  به  کند.  ورود  می تواند  حاکمیت 
چند شرکت بزرگ، روش های غیرعلمی 
در حوزه استخراج اصولی معادن صورت 
رعایت  اهلیت  واگذاری ها  در  و  گرفته 

نشده است.
طیب نیا گفت: بهره وری و کیفیت پایین 

یکی  سازی  کنسانتره  کارخانه های  در 
این  اغلب  زیرا  از مشکلات است.  دیگر 
کامل روی خطوط  مجموعه ها طراحی 
اندازی  راه  کارخانه  ولی  نشده  انجام 
شده است. در این میان کیفیت گندله 
کنسانتره  پایین  کیفیت  با  بالتبع  نیز 
میانگین  مثال  برای  می یابد،  کاهش 
فولادمبارکه  تولیدی  گندله  استحکام 
300 کیلوگرم است، در حالی که بخش 
زیادی از گندله های تولیدی کشور زیر 

۲50 کیلوگرم استحکام دارند.
مدیرعامل فولاد مبارکه افزود: در ایران 
آب  مصرف  مستقیم،  احیای  بخش  در 
و انرژی بالاتر از میانگین جهانی است، 
و  به روز شده  تکنولوژی،  باید  بنابراین 
در این حوزه، کارهای جدی تری انجام 
کشورهای  دهم  رتبه   در  ایران  شود. 
ضعف  اما  دارد،  قرار  فولاد  تولیدکننده 
مدیریت سبد محصولات باعث شده که 
رتبه مناسبی در تولید محصولات خاص 

نداشته باشیم.
که  هستیم  شاهد  اکنون  داد:  ادامه  وی 
بسیاری از شرکتها با ظرفیت پایین تولید 
از  95درصد  با  مبارکه  فولاد  اما  دارند 

ظرفیت خود در حال تولید است.
طیب نیا با بیان اینکه ضرورت توسعه در 
تولید انکار ناپذیر است، گفت: عدم توازن 
زنجیره در محصولاتی مانند میلگرد، لوله 
و پروفیل دیده می شود که با ظرفیت زیر 
تولید می شوند و در صورتی  40 درصد 
استفاده  بدون  هنگفت  سرمایه  اگر  که 
این شرکت ها، به سمت اکتشاف رفته بود 

پیشرفت های زیادی داشتیم .
وی به توسعه زیرساخت ها در حوزه ریلی 
نیز اشاره کرد و گفت: اگر بخواهیم تحولی 
سمت  به  باید  باشیم  داشته  زنجیره  در 
اکنون  چراکه  برویم    دنیا  روز  تکنولوژی 
نداریم.  را  جهانی  بازار  در  رقابت  توان 
باید  بزرگ  اینکه مجموعه های  بر  علاوه 
این مشکلات را رفع کنند و در این بین 

همراهی حاکمیت هم نیاز می باشد.
و  مشکلات  از  دیگر  یکی  طیب نیا 

چالش ها را در زمینه قیمت گذاری مواد 
اولیه دانست و گفت: در بخش فروش و 
قیمت گذاری نیز دچار مشکل بوده ایم  
و باید دید که آیا می توان با قیمت های 

جهانی همراه شد؟
بورس،  آمار  اساس  بر  کرد:  تصریح  وی 
برای  عرضه  هزارتن   150 و  ۲میلیون 
انجام  تا کنون  ابتدای سال  از  کنسانتره 
شده اما حدود 415هزارتن معامله شده 
و  گروهی  داخل  شرکت های  وعمدتاً 
پایین دستی خرید کرده اند که از لحاظ 
قیمت نیز از بازار آزاد بالاتر بوده است و 
برای گندله و آهن اسفنجی نیز وضعیت 

مشابهی را ملاحظه می کنیم .
مدیرعامل شرکت فولاد مبارکه با تأکید 
در  افقی  و  عمودی  ادغام  ضرورت  بر 
زنجیره فولاد و گره زدن منافع معادن 
معادن  گفت:  یکدیگر  با  فولادسازان  و 
بزرگ باید معادن کوچک و فولادسازان 
بزرگ باید فولادسازان کوچک را فعال 
کرده و آن ها را از حالت غیر اقتصادی 

خارج کنند.
پاک  فولاد  تولید  برای  گفت:  نیا  طیب 
کنسانتره  معدن کاران  که  است  نیاز 
ساز  فولاد  تحویل  شده  زدایی  سولفور 
بدهند. اگر حفظ محیط زیست برای ما 
اهمیت دارد باید به این سو حرکت کنیم 
و هر گونه هزینه را سرمایه گذاری بلند 
رویکردهای  به  عمل  راستای  در  مدت 

زیست محیطی خود بدانیم.
بهره وری بنگاه ها در مواد، سرمایه، انرژی 
و نیروی انسانی و... مواردی بود که طیب 
نیا به آنها اشاره داشت  که باید مورد توجه 

قرار گیرند.
به گفته وی، اگر این رویکرد وجود نداشته 
باشد که از اقتصاد خطی به سمت اقتصاد 
چرخشی برویم نمی توانیم تولید و اقتصاد 
پایدار داشته باشیم.وی تصریح کرد: لازم 
است از این پس در تک تک حوزه ها خرد 
نگر باشیم و فعالان بخش معدن و فولاد 
چالش هارا رفع کنند تا در آینده از آن به 

عنوان الگو استفاده کنیم.

7
رییسهیئتعاملایمیدرو:

7 میلیون تن ظرفیت تولید فولاد امسال به بهره برداری میرسد

مدیرعاملفولادمبارکه:

ابتدا باید مشکلات اکتشاف ، استخراج ،تولید کنسانتره و گندله را در فولاد حل کنیم

خبر

با حکم وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی؛ 
حسین عامریان سرپرست صندوق 

بازنشستگی فولاد شد

»حسین عامریان« با حکم وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، به 
عنوان سرپرست صندوق حمایت و بازنشستگی کارکنان فولاد 

منصوب شد.
به گزارش جهان فولاد  ، کار و رفاه اجتماعی در متن این حکم 
آمده است: » با عنایت به مراتب تعهد، تخصص و تجربیات ارزشمند 
جنابعالی، به موجب این حکم شما را به عنوان سرپرست صندوق 

حمایت و بازنشستگی کارکنان فولاد منصوب می نمایم.
امید است با اتکال به ذات اقدس الهی در انجام وظایف و امور 
محوله و تحقق منویات رهبر معظم انقلاب)مدظله العالی( و 

دولت مردمی سیزدهم در وزارت مردم موفق وموید باشید.«
گفتنی است عامریان که از مدیران و صاحب نظران حوزه بازار 
سرمایه، بازرگانی و سرمایه گذاری است پیش از این مدیرعامل 
و عضو هیئت مدیره هلدینگ سرمایه گذاری سعدی بوده است.

درهشتمینکنفرانسبینالمللیاستیلپرایس:
مدیر اقتصادی و توسعه سرمایه گذاری 
ایمیدرو جایزه sea استیل پرایس را 

دریافت کرد

به گزارش جهان فولاد ، مدیر اقتصادی و توسعه سرمایه گذاری 
معدنی  صنایع  و  معادن  نوسازی  و  توسعه  ایمیدرو)سازمان 
ایران( جایزه sea هشتمین کنفرانس بین المللی استیل پرایس 
را دریافت کرد.در هشتمین کنفرانس بین المللی استیل پرایس، 
و  اقتصادی  مدیر  امیر صباغ  به  کنفرانس  این   sea جایزه 
توسعه سرمایه گذاری ایمیدرو رسید.جایزه sea به مدیران 
تأثیرگذار در عرصه فولاد تقدیم می شود که طبق ارزیابی ها 
و نظرسنجی ها از مدیران و کارشناسان ارشد صنعت فولاد و 
مواد اولیه به امیر صباغ، مدیر اقتصادی و توسعه سرمایه گذاری 

ایمیدرو رسید.

جلسه مشترک مدیران فولاد مبارکه
 و فولاد اکسین برگزار شد

و  مدیران  افزایی  هم  جلسه  آبان 1400،  پنجم  چهارشنبه 
متخصصان فولاد مبارکه و فولاد اکسین خوزستان در خصوص 
تولید اسلب با ضخامت 300 میلیمتر در دفتر مهمانسرای این 
شرکت برگزار شد.به گزارش جهان فولاد مهندس هیزم بر 
مدیر فروش فولاد اکسین گفت؛ با توجه به تکنولوژی و ظرفیت 
خط تولید فولاد اکسین در نورد اسلب های سنگین API و 
آلیاژی خاص مورد نیاز صنایع استراتژیک کشور و با توجه به 
توان شرکت فولاد مبارکه در تامین اسلب های مورد نیاز این 
شرکت، جلسات متعددی با مدیران و کارشناسان فولاد مبارکه 
در جهت تامین مواد اولیه متناسب با سبد تعریف شده اکسین 

صورت گرفت و رضایت بخش بوده است.
وی افزود، طبق استاندارد شرکت دانیلی ایتالیا )طراح و سازنده 
کارخانه فولاد اکسین خوزستان(، استفاده از این ضخامت اسلب 

در تحقق ظرفیت اسمی این شرکت نقش بسزایی دارد.
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ناصر  ، مهندس  فولاد  به گزارش جهان 
تقی زاده مدیر عامل چادرملو در هشتمین 
پرایس  استیل  المللی  بین  کنفرانس 
در  گذاری  سرمایه  ضرورت  به  اشاره  با 
امر اکتشاف که اولویت اول تو سعه این 
صنعت است پیشنهاد داد تا کنسرسیومی 
و  معدنی  بزرگ  واحدهای  از  مشترک 
صنعت فولاد تشکیل شود تا در این زمینه 
حرکتی جدی و موثر صورت پذیرد.      

مدیر عامل چادرملو همچنین بر  اهمیت 
توجه به توسعه پایدار و توجه به آمایش 
سرزمین تاکید کرد گفت : اصول اخلاقی، 
دینی و انسانی به ما تکلیف می کند به 
توجه  نیز  خود  فعالیت  حوزه  مناطق 
کنیم و فقط به فکر درآمد زایی نباشیم.   

وی همچنین همکاری با مراکز علمی و 
دانشگاهی را از مهمترین شاخص ها بهره 
گیری از فناوری های نوین در این صنعت 

عنوان کرد.. مهندس ناصر تقی زاده مدیر 
عامل چادرملو در هشتمین کنفرانس بین 
المللی استیل پرایس با اشاره به ضرورت 

سرمایه گذاری در امر اکتشاف که اولویت 
پیشنهاد  است  این صنعت  تو سعه  اول 
داد تا کنسرسیومی مشترک از واحدهای 
تشکیل  فولاد  صنعت  و  معدنی  بزرگ 
و  جدی  حرکتی  زمینه  این  در  تا  شود 
موثر صورت پذیرد. مدیر عامل چادرملو 
همچنین بر اهمیت توجه به توسعه پایدار 
کرد  تاکید  سرزمین  آمایش  به  توجه  و 
گفت : اصول اخلاقی، دینی و انسانی به 
ما تکلیف می کند به مناطق حوزه فعالیت 
خود نیز توجه کنیم و فقط به فکر درآمد 
با  همکاری  همچنین  وی  نباشیم.  زایی 
مراکز علمی و دانشگاهی را از مهمترین 
های  فناوری  از  گیری  بهره  ها  شاخص 

نوین در این صنعت عنوان کرد.

علی محمدی مدیرعامل شرکت آهن و 
فولاد ارفع با اشاره به پروژه ارتقاء ظرفیت 
تولید واحد احیاء مستقیم از ۸00 هزار 
تن به 1.۲ میلیون تن از رشد صادرات و 

افزایش سود در آن شرکت خبر داد.
محمدی  علی  فولاد  جهان  گزارش  به 
مدیرعامل این شرکت گفت:این شرکت 
ارتقاء ظرفیت تولید واحد احیاء مستقیم 
تن  میلیون  به 1.۲  تن  هزار  از ۸00  را 
پیش رو دارد که ظرف مدت کوتاهی به 
مرحله اجرایی نزدیک می شود. هرچند 
که اجرای طرح افزایش ظرفیت زیر سقفی 
واحد احیاء مستقیم مطابق برنامه ریزی 
این واحد، حدود 45 روز  صورت گرفته 
توقف را برای این واحد داشت اما مدیریت 
به  توقف  این  شد  سبب  شرایط  درست 
شرکت  تولید  مسیر  در  عنوان  هیچ 
وقفه ای ایجاد نکند و حتی هیچ تأثیری 
باشد  نداشته  شرکت  فروش  میزان  بر 
چرا که طبق گزارش عملکرد شرکت که 
در ادامه به بررسی آن خواهیم پرداخت 
در  اسفنجی  آهن  تأمین  نظر  از  ارفع 
نداشت  کمبودی  خاموشی خط  دوران 

و از لحاظ ریالی متضرر نشد. 
علی محمدی افزود  : همچنین با توجه به 
اینکه اثرگذاری مقداری و ریالی اجرای طرح 
افزایش ظرفیت واحد احیا با در نظر گرفتن 
اثرات مقداری و ریالی خاموشی 45 روزه 

این واحد جهت آماده سازی طرح افزایش 
ظرفیت آهن اسفنجی تا پایان سال 1400 
در بودجه سال 1400 در نظر گرفته شده بود 
در نتیجه این اقدام حتی تغییری در پیش 
بینی های گذشته ایجاد نکرد و از لحاظ 
مقداری و ریالی محصول قابل فروش، پیش 
بینی های قبلی خود را محقق ساخت.وی به 
عملکرد ارفع در مهرماه 1400 اشاره کرد و 
عملکرد این شرکت را به شرح زیر بر شمرد :

• مقدار تولید شمش فولادی شرکت در مهر 
ماه 1400حتی با وجود آماده سازی شرکت 
ظرفیت،  افزایش  طرح  اجرای  جهت  به 
7191۲ تن بود که نسبت به مدت مشابه 

سال گذشته 1۶ درصد رشد داشته است.
• با توجه به عدم امکان تولید ناشی از 
مقدار  ماهه  سه  حدودا  برق  محدودیت 
تولید تجمیعی از ابتدای سال 1400 تا 
مهر نسبت به مدت مشابه سال گذشته 

تنها 14درصد افت داشته است.
• شرکت از ابتدای سال 1400 تا مهر ماه 
عملکرد درخشانی در فروش صادراتی داشته 
و مقدار 1301۲۲ تن از طریق صادرات به 
فروش رسانده که نسبت به مدت مشابه سال 

گذشته ۲۶5% رشد داشته است.
• میانگین نرخ فروش داخلی ماهانه در 
مهر ماه 1400 نسبت به مدت مشابه سال 
گذشته ۲9% رشد و تجمیعی آن %۸3 
رشد داشته است که خود کاهش مقدار 

فروش ناشی از برنامه ریزی فروش جهت 
اماده سازی اجرای طرح افزایش ظرفیت 

کارخانه را پوشش داده است.
• میانگین نرخ فروش صادراتی تجمیعی 
مدت  به  نسبت   1400 سال  ابتدای  از 
داشته  مشابه سال گذشته 131% رشد 
که با توجه به افزایش ۲۶5% مقدار فروش 
صادراتی نسبت به سال گذشته بر عملکرد 
سود دهی شرکت اثر بسیار مثبتی داشته 

است.
• مبلغ فروش داخلی تجمیعی از ابتدای 
 30۲5۸۸77 مهرماه  تا   1400 سال 
مدت  به  نسبت  که  بود  ریال  میلیون 
مشابه سال گذشته ۶ درصد رشد و مبلغ 
فروش صادراتی تجیمعی 17۲53393 
مدت  به  نسبت  که  بود  ریال  میلیون 
مشابه سال گذشته 741% رشد و مبلغ 
کل فروش تجمیعی)داخلی و صادراتی( 
که  بود  ریال  میلیون   4751۲۲70
گذشته  سال  مشابه  مدت  به  نسبت 

55% رشد داشته است.
• نسبت مقدار فروش صادراتی به کل 
فروش در سال 1399 ۲1.30% بوده که 
این مقدار به %3۶.31  در سال 1400 
نرخ  میانگین  به  توجه  با  که  رسیده 
وجود  با  حتی  صادراتی  بالاتر  فروش 
درخشانی  نتیجه  فروش  مقدار  کاهش 

بر درآمد عملیاتی شرکت داشته است.

استخراج ۸.7 میلیون تن سنگ آهن 
در سنگان طی 6 ماهه نخست امسال

عملکرد پیمانکاران گروه )الف( و )ب( سنگان طی شش ماهه 
نخست امسال نشان می دهد، میزان استخراج سنگ آهن در این 

مجتمع به ۸.7 میلیون رسیده است.
استخراج ۸.7 میلیون تن سنگ آهن در سنگان طی ۶ ماهه 

نخست امسال
به گزارش جهان فولاد ، طی شش ماهه نخست امسال، 1۲ 
میلیون و 700 هزار تن باطله برداری در توسط پیمانکاران سنگان 

انجام شده است.
طبق اعلام مجتمع سنگان، میزان تحویل کلوخه این مجموعه 
به سرمایه گذاران طی مدت یاد شده 4.۸ میلیون تن بوده است.

اصلاح برنامه ها برای تامین کلوخه سرمایه گذاران
مجتمع سنگان به منظور تسریع در اجرای برنامه ها و رفع موانع، 

اصلاح طرح های کوتاه مدت سه ماهه معادن و ابلاغ به پیمانکاران 
جهت تامین کلوخه مورد نیاز سرمایه گذاران را در دستور کار قرار 
داده است.این گزارش می افزاید، طی برگزاری مناقصه ای، بخش 
خصوصی برای دوره پنج ساله عملیات استخراج و باطله برداری از 
معادن سنگان را در قالب گروه الف و ب در اختیار گرفت.با آغاز به 
کار پیمانکاران عملیات استخراج و باطله برداری گروه های )الف 
و ب( سنگان، جهت تامین پایدار خوراک کارخانه های کنسانتره 

و گندله به طور منظم در حال انجام است.

خبر

محمدفلاحمدیرعاملشرکتسنگآهنگهرزمین:
 مفتخریم توفیق خدمتگزاری به آینده 

سازان دیار کریمان نصیبمان شد 

 

شرکت سنگ  الملل  بین  امور  و  فولاد   جهان  گزارش  به 
آهن گهرزمین محمد فلاح مدیرعامل گهرزمین در ابتدای 
عرایضشان از نقش اعضای هیات مدیره گهرزمین و خیرین 
محترم در این مسیر یاد کرده و حمایت و مساعدت  این 

عزیزان را شایسته تقدیر و تشکر دانست.
وی در ادامه عنوان کرد: دانش آموزان این مناطق با توجه به 
مشکلات عدیده اقتصادی توانستند گام بلندی در راه رسیدن 
به قله های موفقیت در کنکور 1400 بردارند که جا دارد از 
خانواده و معلمان این ستارگان عرصه علم و دانش تشکر کنم.

پرورش  و  آموزش  ارشد  مدیران  به  فلاح همچنین  محمد 
استان و شهرستان های جنوب پیشنهاد داد که یک نفر از این 
دانش آموزان شایسته به عنوان مشاور دانش آموزی مناطق 
جنوب به شرکت گهرزمین معرفی شده و ارتباط تنگاتنگی با 

این شرکت داشته باشند.
مدیرعامل گهرزمین در پایان از مدیران ارشد این شرکت، 
معاونین پرتلاش و مدیر خستگی ناپذیر روابط عمومی و 
امور بین الملل و سایر کارکنان این شرکت تقدیر و تشکر 

به عمل آورد.

نشریه خبری تحلیلی

لزوم تشکیل کنسرسیومی مشترک از واحدهای بزرگ معدنی و فولادی

مدیرعاملشرکتآهنوفولادارفعخبرداد:

ارتقاء ظرفیت تولید واحد احیاء مستقیم از ۸۰۰ هزار تن به ۱.2 میلیون تن 


